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“Skupno prehojena pot naj 
nas povezuje v vseh prazničnih 
trenutkih.
Ponosno se zavedajmo svoje 
samostojnosti in si prijateljsko 
pomagajmo na poti v lepši jutri!’

^čSrečno 2001!

Vaš župan
Radoslav Simonič
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CESTNO PODJETJE PTUJ d.d,- 
Zagrebška cesta 49a, 2250 Ptuj 
Telefon 02 788 08 00



Z razstave Jedi in pijače skozi čas
Motivi voščilnic učencev OŠ Hajdina



Slavnostni govor župana 
na osrednji prireditvi 

2. občinskega praznika občine Hajdina
Spoštovane občanke, spoštova

ni občani, cenjeni gostje, gospodje 
kletarji, lepo pozdravljeni na 2. 
občinskem prazniku občine 
Hajdina.

Pozdravljeni predsednik Nad
zornega odbora g. Štefan Kirbiš in 
člana g. Mirko Žagar ter g. Stanko 
Tomanič.

Da, danes v občini Hajdina 
slavimo že naš 2. občinski praznik. 
Kako hitro čas beži. Skoraj bosta 
minili dve leti od začetka delovanja 
naše lokalne skupnosti - občine 
Hajdina. Skoraj dve leti je že, odkar 
sami krojimo dejavnosti v naši občini. 
Minilo je dobro leto od pričetka 
delovanja infrastrukturne dejavnosti 
naše občine. Marsikaj se je v tem času 
pri nas spremenilo na področju 
komunalne infrastrukture, moderni
zacije občinskih cest, vodovoda, 
elektro napeljav, cestne razsvetljave, 
gradnje nadzemnega hidrantnega 
omrežja, raznih izkopov, gradnje 
podpornega zidu, saniranja vaških in 
društvenih domov, ki so bili nedo
končani, v glavnem pa brez central
nega ogrevanja, stolov, miz in dru
gega, za delovanje nujno potrebnega 
inventarja. Obnovili in prekrili smo 
občinsko stavbo ter jo opremili z vsem 
tehničnim in drugim inventarjem za 
normalno delovanje. Financirali smo 
potrebe 9-letne osnovne šole za 
normalno delovanje, nekaj postorili 
na pokopališču Hajdina in vzorno 
sodelovali z župnijskim uradom 
župnije Hajdina.

V naši občini delujejo štiri kul
turna društva, ki so sedaj povezana v 
ZKD občine Hajdina. Na področju 
športa deluje šest športnih društev v 
Zvezi športnih društev občine Haj
dina. Na področju varstva pred 
naravnimi in drugimi nesrečami pa 
zraven štaba CZ deluje še 5 PGD, ki se 
preko Občinskega poveljstva vklju
čujejo v ZGD - MO Ptuj. Imamo štiri 
društva žena in gospodinj, ki so 
ravno ob priliki 2. občinskega pra
znika v dvorani za šotorom spet 
pripravile razstavo jedi in napitkov iz 
zelo starih receptov, a tudi 
futurističnih.

Tako poteka delo še na nekaterih 
drugih področjih. Nekaj investicij je v 
teku. V letošnjem letu bomo naredili 
še cca. 400 m pločnika od prehoda za 
OŠ do gostišča Maja na Zg. Hajdini in 
pričeli z gradnjo cca. 600 m kanali
zacije na Sp. Hajdini s priključitvijo 
na že obstoječi odtočni kanal.

Ukvarjamo se z umestitvijo tras AC 
in HC v prostor naše občine. Sklep OS 
o trasi AC - variante Kidričevo z 
reševanjem v paketu s traso HC še 
vedno velja. Menimo, da bodo z 
umestitvijo teh tras čez občino Haj
dina v bodoče potrebni kompromisi 
med občino iti pristojnimi resorskimi 
ministrstvi, če ne želimo, da nam v 
najslabšem slučaju traso narišejo 
drugje in jo potrdijo v DZ - tudi te

Župan Radoslav Simonič je svečano odkril 
in uradno predal svojemu namenu grb 
občine Hajdina.

opcije obstajajo - če se ne dosežejo 
kompromisi. Slovenija želi v Evropo. 
Evropa pa si želi modernih, ravnih 
cest s hitrim dostopom na Balkan in 
drugam. Prometne povezave se bodo 
začele zelo hitro razvijati in mi ne 
moremo ostati imuni oz. otok na 
sredini krožnega prometa. Ne smemo 
pa ponavljati napak izpred treh 
desetletij, ko je HC razdelila naše 
kraje in faro in tako ttaredila nespre
jemljivo spako okolja in prostora. Tras 
AC in HC, ki bi bile po volji vsem 
našim občanom, pa ni, kajti ideal
nosti je še na drugih področjih malo, 
kaj šele pri takšnih posegih v okolje in 
prostor.

No, pred nami je še veliko nedo
končanih nalog in problemov. Teh 
nam, Hajdinčanom, in nam, Sloven
cem, še desetletja ne bo zmanjkalo.

Zato nam je tudi v bodoče potre
bno veliko medsebojnega strpnega 
sodelovanja in poenotenja pri reše
vanju problemov naše lokalne skup
nosti. Menim, da bo do konca prihod
njega leta dokončana najnujnejša 
infrastruktura na področju komunal
ne infrastrukture, da bodo zaključene 
obnove vaških in društvenih domov, 
dokončani in dokumentacijsko ureje
ni projekti za izgradnjo kanalizacije 
v občini Hajdina, Realno ocenjujem, 
da bi čez dve leti že lahko pričeli z 
oddajo prvih večjih del na tem 
področju - vendar nikakor ne za 
ceno, da se nam ustavi vzdrževanje 
že obstoječega in na račun propada 
drugih dejavnosti oz. vsega, kar sedaj 
dokaj dobro deluje. Kam in kako s 
smetmi, ni problem samo občine Ptuj 
in projekt sežigalnice v Kidričevem ni 
problem samo občine Kidričevo. 
Moramo se vprašati, ali bomo imeli 
lastno odlagališče in v kateri vasi ter 
kam z viški, ki se morajo predelati ali

enostavno sežigati pod predpisanimi 
pogoji s predpisano tehnologijo. Tukaj 
moramo biti odprti za sodelovanje in 
kooperativni, predvsem pa ekološko 
naravnani. To niso teme za jutri, kot 
nekateri mislijo. Če bi jih rešili že 
včeraj, bi bilo po mojem mnenju 
pozno.

Vsem, ki ste kakorkoli sodelovali pri 
ohranitvi obstoječega in razvoju naše 
občine, hvala. Če se ozrete leto nazaj, 
upam, da se zavedate storjenega in 
da se tisti s prevelikimi željami malo 
zamislite. Prebral sem četrtkov Tednik 
in ugotovil, da nekateri predsedniki 
VO niste realisti. V občini letošnje leto 
po že opravljenem rebalansu 
namenjamo za področje komunalne 
infrastrukture dobrih 100 milijonov 
tolarjev. Skromno ocenjena vrednost 
prejetih potreb pa obsega 1 milijardo 
(brez kanalizacije). Zadeva še torej ni 
primerljiva z zmožnostmi. Vesel pa 
bom, če bo v prihodnjih dveh letih iz 
tega seznama narejenih 30%. To ni 
kritika, temveč pet učnih minut 
izrazoslovja.

Pred dvema letoma je večina me
nila, da se prva štiri leta ne bo zgodilo 
nič - samo da smo na svojem. Tudi ti 
niso imeli prav. Pri načrtovanju je 
potrebna zmernost in realnost 
finančnih zmožnosti, predvsem pa 
izenačitev razvoja v naših vaseh. 
Takšni bodo moji predlogi OS tudi 
naslednji dve leti.

Tega se člani OS zavedajo in kon
struktivno sodelujejo pri reševanju 
takšnih problemov. Na zadnjih sejah 
OS so s sklepom sprejeli občinski grb 
in zastavo občine Hajdina ter krite
rije delitvene bilance z MO Ptuj. S tem 
so bila storjena zadnja dejanja na 
poti k popolni samostojnosti občine 
Hajdina. Grb in zastavo bomo 
svečano predstavili čez nekaj trenut
kov, občinske table z našimi simboli 
pa v začetku naslednjega leta na vseh 
vpadnicah oz. na mejah naše občine 
s sosednjimi in tako postali 
prepoznavni tudi za tujega človeka, 
ki pride ali potuje skozi našo občino.

Okrog simbolov pa - vzemimo jih za 
svoje, spoštujmo jih, bodimo ponosni 
nanje, saj so dovolj prepoznavni, pa 
naj bodo od kdajkoli, od kogarkoli - iz 
našega prostora in zemlje so, in ne iz 
politike. Ne pripadajo nobeni strani in 
nobenim interesom, temveč občini in 
občanom občine Hajdina in so 
heraldično dodelani.

Na koncu želim, da občani vzame
mo občinski praznik resnično za svo
jega in ga praznujmo kot druge zapo
vedane ali predpisane praznike - pa 
še datum in dan nam gresta na roko - 
vedno bo v soboto pred Martinovo 
nedeljo. Zato Vam, občani, ob današ
njem 2. občinskem prazniku želim 
nadaljnjega razvoja, medsebojnega in 
medsosedskega razumevanja in 
zdravja ter vam iskreno čestitam.

Radoslav Simonič, 
župan občine Hajdina



Prazniki trkajo na vrata
December, čas praznikov in praznovanj. Taka je 

navada. Brez praznikov in srečavanj ob prazničnih 
trenutkih bi bilo življenje posameznika, pa tudi 
naroda in njegove kulture kar malce pusto in prazno. 
Pred tem svari tudi slovenski pregovor: Če praznike 
zapustiš, prazniki zapustijo tebe. Pa vendar, kaj 
pravzaprav praznujemo? Zaviti v vsakdanjik, ujeti v 
enolično rutino lahko mimogrede spregledamo 
vsebino praznikov. Vse drobne detajle, ki nosijo 
simbolno in duhovno nadgradnjo praznovanja, zdaj

Gospoda Pavel Pucko (levo) in Marijan Fesel, župnika, ki sta vsak 
po svoje ob stalnem razumevanju in pomoči faranov zaslužna za 
lepo podobo hajdinske župnijske cerkve nekoč in danes. V ozadju 
pogled na vitražče v prednjem delu cerkvene ladje, ki so bili 
blagoslovljeni na Martinovo nedeljo, 12. 11. 2000.

(Posnetek: S. Brodnjak)

preplavlja naglica, potrošništvo, “naprednost” in 
nevednost. Praznike so včasih poznali mnogo bolje, 
praznovanje je bilo bolj živo in pričakovanje težje. Saj 
pričakovanje ostaja in nešteto želja. Poslušam, kaj vse 
bomo... v novem tisočletju in kaj bi, pa česa ne. 
Povsod sama pričakovanja, tiha in glasna, velika in 
mala. Vsa skupaj združena v neskončen krik po 
odrešenju, ki ga sliši On, ki prihaja. In pričakuje, tudi 
On. Saj bo prišel, zagotovo. Vse je že pripravljeno: 
trgovine, vasi in mesta okrašene, voščilnice na poti, 
darila pripravljena... Za božično vzdušje pa še znamo 
poskrbeti! In kje sem jaz sredi tega hrupa? Zaslepljeni 
od tisočih lučk velikokrat ne vidimo odrešenjske luči 
nad Betlehemom, ki je zasvetila v pričakujoči tišini 
zvezdne noči pred 2000 leti in še vedno sveti. Tisti, ki 
so jo pričakovali, so vedeli, kaj pomeni, saj so 
prenašali lakoto, suženjstva, izgnanstva in umiranje, 
da bi jo uzrli. Zdaj tiho sveti nam, a je zaradi 
zaslepljujočih reklam neonskih luči, zaradi blišča 
zunanjosti ne potrebujemo več. Smo pač v tem toku. 
Si bomo upali izstopiti, se namesto po avtocesti 
zapeljati po stezi in pozabiti za hip na svet? Smo 
pripravljeni utihniti, prisluhniti, se odpreti in 
vzpostaviti dialog? Še vedno se lahko odločimo in 
ustavimo ter doživimo tišino pričakovanja 
učlovečene Besede, ki vsako leto tiho potrka na vrata 
naših duš. Jih bomo letos odprli?

Vsem želim bogato doživeti praznik Gospodovega 
rojstva, v letu 2001 pa izpolnitev vsaj delčka tega, kar 
nosimo skrito v sebi!

Marijan Fesel, župnik

Uvodnik urednice
Spoštovani!

Komaj smo uspeli prelistati 
Hajdinčana s sončnico (na 
naših poljih jo je ovekovečil 
pisatelj, pesnik, aforist, ugan
kar, novinar in fotograf Ivan 
Cimerman, s katerim smo se 
srečali na literarnem večeru v 
počastitev 200-letnice Prešer
novega rojstva, ki so ga na 
pobudo in ob zaključnem po- 
gostitvenem sodelovanju Dru
štva žena in deklet občine 
Hajdina skrbno pripravili učenci in učitelji OŠ 
Hajdina pod vodstvom knjižničarke Silve Hajšek), že 
smo nadaljevali z dogajanji, ki so bila posvečena 2. 
občinskemu prazniku. Dogodek je bil kronan z 
odkritjem simbolov, ki smo vam jih predstavili že v 
prejšnji številki. Naša občina je torej ob 2. rojstnem 
dnevu našla svoje mesto tudi v slovenski heraldiki,

V tej številki posvečamo precej prostora dogajanju 
. v občinski upravi in delu občinskih svetnikov. Skorba, 

A ki je bila letos gostitelj ob drugem praznovanju, se bo 
predstavila v marčevski številki, zato Skorbčane ali 
Skorbljane, kakorkoli že vaščane imenujejo slavisti 

fOJ* in geografi, že sedaj vabim, da se takoj lotijo brskan- 
ja po predalih, škatlah in spominih, da najdejo 
čimveč dokazov o vaški preteklosti.

Praznično dogajanje v prireditvenem šotoru, ki 
smo si ga neokrnjenega lahko ogledali tudi ob pone
deljkih na programu KTV, je med mnogimi občani 
porodilo idejo o ustanovitvi občinskega mešanega 
pevskega zbora ali pa o občinski dramski skupini, ki 
bi združevala pojoče in igranja željne vaščane vseh 
sedmih vasi. To bi bilo nedvomno mnogo lažje ures
ničiti, kot na športnem področju reorganizirati dva 
občinska tretjeligaša v en zelo dober klub, v katerem 
bi nastopali najboljši domači igralci vseh petih ekip. 
Vsi klubi pa bi skrbeli za podmladek. Zbiranje denar
ja preko donatorjev in sponzorjev, ki priteka v vedno 
tanjših curkih, bi bilo za občinsko “reprezentanco” 
mnogo lažje, vzgoja kvalitetnih domačih mladih 
igralcev pa bi le-tem zagotavljala, da bodo na tekmah 
tudi igrali in ne le greli rezervne klopi. Naj mi občin
ski nogometni strokovnjaki ne zamerijo mojega go
spodinjskega razmišljanja, ki se mi poraja ob že četrt 
stoletja trajajoči vlogi četrte violine v družinskem 
nogometnem omizju.

Sreča je opoteča, žoga pa okrogla, se sklicujejo moji 
fantje “žogobrci”, ko pridejo domov slabe volje... In že 
začnejo kovati načrte za naslednjo tekmo. Tako 
naredimo tudi mi križ čez leto, ki se poslavlja. Čaka 
nas novih 365 belih listov. Naj bodo popisani in 
porisani z najlepšimi barvami in motivi!

Nekaj vzorcev so nam pripravili naši najmlajši iz 
hajdinske učilne zidane. Posnemajmo jih! 

SREČNO 2001!
Silvestra Brodnjak



Z zasedanja Občinskega sveta
V mesecu novembru se je Občinski svet sestal 

na 17. redni seji, ki je bila 4. novembra 2000, ob 
12. uri, v prostorih občine Hajdina.

Seznanjamo vas s sklepi, ki so bili sprejeti na seji:
— MERILA za izračun dotacij iz proračuna 

občine Hajdina, namenjena za dejavnosti kul
turnih društev, ki prikazujejo točkovno ovred
notenje posameznih sekcij znotraj društev, na osnovi 
katerih bodo društva tudi financirana iz proračuna 
občine Hajdina.

— PRAVILNIK o zagotavljanju brezplačne 
pravne pomoči socialno ogroženim občankam 
in občanom občine Hajdina, s katerim se določa
jo merila, način in postopek zagotavljanja brezplačne 
pravne pomoči. Brezplačna pravna pomoč obsega 
nudenje pravnih nasvetov o pravicah stranke in ses
tavo vlog oziroma zahtevkov za začetek postopka v 
vseh zadevah, s katerimi upravičenci rešujejo svoj 
socialni položaj.

— Sprememba SKLEPA o opravljanju in odda
janju šolske telovadnice v Osnovni šoli 
Hajdina, ki opredeljuje maksimalno ceno od 
01.09.2000 in sicer:

— za športna društva in klube, v katerih program 
vključuje otroke in mladino in so vključeni v program 
športa Športne zveze Hajdina, gasilskega poveljstva 
Hajdina in invalide 1.000,00 SIT - 90 min

— za rekreativce, skupine in posameznike iz 
občine Hajdina 2.000,00 SIT - 90 min

— za društva in klube ter ostale uporabnike izven 
občine Hajdina 3.000,00 SIT - 90 min

Potrditev kandidatov za sodnike porotnike za 
naslednja štiri leta:

— Dragica Polajžer, Draženci 36/b
— Viktor Markovič, Zg. Hajdina 188
— Jožica Šijanec, Skorba 37/a
— Marija Intihar, Gerečja vas 12
V mesecu decembru se je Občinski svet sestal 

na 18. redni seji, ki je bila v četrtek, 14. decem
bra 2000, ob 17. uri v prostorih občine Hajdina.

Na seji so bili sprejeti:
— PRAVILNIK o merilih za določanje obrato

valnega časa dežurnih prodajaln, s katerim se 
določajo merila za določitev dežurstva prodajaln in 
merila za določitev pogojev za prodajo blaga zunaj 
prodajaln;

— PRAVILNIK o določitvi odškodnine virov 
pitne vode na varstvenih območjih, s katerim se 
urejajo pogoji, postopek in način določitve odškod
nine upravičencem, ki so oškodovani zaradi ukrepov 
zavarovanja vodnih virov pitne vode na območju 
občine Hajdina;

— ODLOK o spremembi in dopolnitvi Odloka 
o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča,
v katerem so opisane vse spremembe in dopolnitve;

— ODLOK o spremembi Odloka o proračunu 
občine Hajdina za leto 2000;

— SKLEP o vrednosti točke za izračun nado
mestila za uporabo stavbnega zemljišča za leto
2001, ki znaša 0,0693 SIT;

— SKLEP o začasnem financiranju proračuna 
občine Hajdina v letu 2001.

Pripravila: Valerija Šamprl

Dela na področju 
komunalne infrastrukture 

v letu 2000
Kljub temu, da je leto minilo skoraj prehitro glede na 

plane, ki so jih pripravili Vaški odbori, pa le ne moremo 
mimo dejstva, da je plan le spisek želja, ki se lahko realizira 
odvisno od višine finančnih sredstev. In prav je, da pre
gledamo, kaj se je na področju infrastukture realiziralo v 
letu 2000.

IZDELAVA TEHNIČNE DOKUMENTACIJE:
- projekt pločnika ob glavni cesti Gl-2, odcep 1290, 

Hajdina-Kidričevo
- projekt pločnika na lokalni cesti LC 328256, od trgovine 

Nika do Gasilskega doma Hajdina, v dolžini 500 m
- projekt pločnika na regionalni cesti R2-432, od gasilske

ga doma Hajdina do konca naselja Zg. Hajdina v smeri 
Lovrenca, dolžine 1890 m

- projekt z enotnim gradbenim dovoljenjem za kanalizaci
jo v naselju Sp. Hajdina- Kanal 5. 0, v dolžini 600 m

- v izdelavi je projekt za celotno kanalizacijo omrežja v 
občini Hajdina s krajem Kungota v dolžini cca 40 km, ki 
bo zajel tudi lokalne čistilne naprave

CESTE:
Ob rednem vzdrževanju cest, ki obsega redne mesečne 

preglede cest, košnjo trave, popravilo bankin, obnovo talne 
in vertikalne signalizacije ter gramoziranje makadamskih in 
krpanje asfaltnih cestnih površin, kakor tudi odvodnjavanje 
meteornih voda s cestišča, so bili prevlečeni z novo asfaltno 
plastjo naslednji odcepi lokalnih cest in javnih poti:
- odcep Zg. Hajdina - Njiverce v dolžini 550 m
- odcep Gerečja vas - gostilna Maja v dolžini 350 m
- cesta med obema mostoma pri Studenčnici v Skorbi - 30 m
- javna pot pri tenis igrišču Skorba, odcep Meglič, v 

dolžini 150 m in Nogometni klub Skorba, v dolžini 50 m
- v toku so tudi dela na petih manjših odcepih (trenutno je 

izveden spodnji ustroj): odcep Kokol-Markež, odcep 
Zajšek, odcep Šlamberger, odcep Strmšek in odcep Špoljar

- preplastitev obstoječe asfaltne površine pred gasilskim 
domom Hajdoše in Gerečja vas

- asfaltiranje parkirišča pred občinsko stavbo, površine 
2700 m2

- asfaltiranje parkirišča nad gasilskim domom Hajdoše - 
120 m2

- asfaltiranje platoja pred Športnim društvom Slovenja vas 
- 150 m2

- gramoziranje parkirišča pred pokopališčem - 2500 m2
(Nadaljevanje na 6. strani)



(Nadaljevanje s 5. strani)

• V Skorbi je zgrajen tudi novi oporni zid, ki je omogočil 
razširitev obstoječega križišča

• Obnovitev železniškega prehoda v Dražencih

PODROČJE JAVNE RAZSVETLJAVE:

ZGORNJA HAJDINA
- odcep skozi gozd
- odcep ob gozdu
- kompletna zamenjava luči in postavitev manjkajočih ste

brov
- v teku so dela na odcepu trgovina (Mercator) - Žagar

HAJDOŠE
- ob glavni cesti in Gasilskem domu 

GEREČJA VAS
- priprava na izvedbo

IZDELAVA TEHNIČNE DOKUMENTACIJE
- javna razsvetljava ob glavni cesti Hajdina - Maribor - ob 

kolesarski poti, odcep Hajdoše - Slovenja vas v dolžini 
2500 m z dvema BIČEMA na prehodih za pešce je v fazi 
iskanja ponudb za izdelavo tehnične dokumentacije, 
vključno z enotnim gradbenim dovoljenjem in vsemi 
soglasji (revizijo).

- projekt javne razsvetljave pred osnovno šolo Hajdina
- projekt javne razsvetljave na regionalni cesti R2-432 

odcep Hajdina-Lovrenc
- projekt javne razsvetljave na glavni cesti Gl-2 odcep 

1290 v smeri osnovna šola Hajdina - Lovski dom

OBJEKTI ŠPORTNIH IN GASILSKIH DRUŠTEV:
- izdelana je bila centralna kurjava v prostorih:

Športno društvo Hajdina
Športno društvo in Gasilsko društvo Gerečja vas 
Športno društvo Slovenja vas in Gasilsko društvo Slove
nja vas
Gasilsko društvo Hajdoše in Športno društvo Hajdoše

• Dom občanov v Dražencih - gradbena dela
• Mitrej I - vhodna vrata in okna

UPRAVNA STAVBA
- izdelava pločnika in greznice
- prekritje strehe

ZAMENJAVA HIDRANTOV IN VODOVODNEGA 
OMREŽJA
- po naseljih je bilo zamenjanih 22 hidrantov:
- v Hajdošah je bil zamenjan vodovod v dolžini cca 200 m

POKOPALIŠČE HAJDINA
- zasteklitev mrliške vežice
- položitev novega vodovodnega omrežja
- položitev kablov za razsvetljavo na pokopališču
- nabava hladilnega pokrova za krste
- ozvočenje
- tlakovanje poti po pokopališču cca. 555 m-

Kljub mnogim pripombam, da se je na področju komu
nalne infrastrukture postorilo malo, pa je spisek izvršenih 
del kar zajeten, odvisen pač od finančnih sredstev, ki so se 
zbrala iz naslova nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča, pa čeprav so pričela finančna sredstva kapljati 
šele v začetku julija, tako da zagotovo lahko trdimo, navzlic 
naslovu (Dela na področju komunalne infrastrukture v letu 
2000), da so bila vsa dela izvršena v slabih šestih mesecih 
iztekajočega leta 2000.

V izvajanju pa sta deli tudi na dveh večjih gradbiščih, kot 
je pločnik ob glavni cesti Gl-2 odsek 1290 (odcep za 
osnovno šolo - gostilna Maja) in kanalizacija v Spodnji 
Hajdini v dolžini 610 m.

Občinska uprava

Suša na območju občine 
Hajdina v letu 2000

1. REPUBLIŠKA POMOČ
Letošnja katastrofalna suša, ki je prizadela ne samo naše 

območje ampak velik del Slovenije, je povzročila veliko 
škodo na vseh kmetijskih površinah. Za odpravo posledic 
te naravne katastrofe je na pomoč priskočila tudi država, saj 
je s sprejetjem Zakona o zagotovitvi sredstev za odpravo 
posledic suše, neurij s točo, plazenja tal in sluzenja morja v 
letu 2000 namenila okrog 8,5 milijard tolarjev za odpravo 
posledic suše.

Državna komisija za sanacije je pozvala vse občine, da . 
pripravijo oceno popisa škode po suši. V občini Hajdina 
smo imenovali komisijo za popis, ki se je morala hitro lotiti 
te zahtevne naloge. Pripraviti je bilo potrebno:
- zapisnik škode za vsakega oškodovanca,
- zbirnik škode po kulturah in
- zbirnik skupne škode po oškodovancih.

Ta popis je zajemal škodo, nastalo do 30. 6. 2000. Škodo 
je prijavilo skupno 319 oškodovancev v skupni vrednosti 
118. 146. 410,00 SIT.

Državna komisija za sanacije je zbrala podatke za celot
no Slovenijo, vendar je pri tem prihajalo do zelo velikih 
ocen škode po posameznih občinah. Zato je državna komi
sija za sanacije odšla na teren in zadevo preverila. Ogledali 
so si tudi občino Hajdina in ugotovili, da je med najbolj 
prizadetimi občinami. Državna komisija za sanacije je 
potem vsem občinam zmanjšala stopnje oškodovanosti 
posameznim kulturam in tako smo prišli do nove višine 
ocenjene škode. Občini Hajdina je bila priznana škoda v 
višini 111. 034. 276,00 SIT, zato lahko ugotovimo, da je naša 
komisija zelo korektno opravila svoje delo. Pri tem pa ne 
smemo pozabiti, da so bile občini Hajdina priznane ene 
višjih stopenj poškodovanosti posameznih kultur v 
Podravju. Na podlagi teh ocen je država občinam v mesecu 
oktobru nakazala dve akontaciji državne pomoči za 
odpravo posledic po suši.

Občini Hajdina je bila nakazana prva akontacija v višini 
11. 404. 098,00 SIT in druga 13. 881. 701,00 SIT.

Prva in druga akontacija državne pomoči sta bili 
oškodovancem nakazani preko H KS Ptuj cine 10.10. 2000 in 
20. 10. 2000, in ti so bili z dopisom občine obveščeni o 
višini ter namenu porabe sredstev.

Občinska komisija je pripravila dva sanacijska programa 
za razdelitev sredstev, ki jih je potrdila tudi državna 
komisija za sanacijo. Programa sta bila pripravljena v skladu 
z navodili državne komisije: izločiti vse kulture, katerih 
prizadetost znaša manj kot 30% in nameniti sredstva 
ohranjanju osnovnega staleža živine. Drugi program pa je 
zajemal vse oškodovance, tako da so vsi ti dobili enak % 
glede na ocenjeno škodo.

Prvi popis je zajemal škodo, nastalo do 30. 6. 2000, zato 
je bilo potrebno popisati še škodo, nastalo v obdobju julij - 
september 2000. Končni popis je bilo potrebno oddati do 
20. novembra. Skupna ocena škode, nastale v obdobju 
januar - september 2000, znaša po ocenah občinske 
komisije za popis škode po suši 139. 267. 923,00 SIT, vendar 
na ta popis oz. oceno državna komisija za sanacije še ni 
dala odgovora.

Vsa sredstva za odpravo posledic suše, ki jih je namenila 
država, še niso porabljena (prvi dve akontaciji sta znašali 
približno 3 milijarde tolarjev), a je za nove akontacije bolj 
malo upanja, saj vemo, da so našo državo prizadele nove 
naravne katastrofe.
2. OBČINSKA POMOČ

Katastrofalne suše smo se zavedali tudi v naši občini, 
zato je Odbor za kmetijstvo in gospodarstvo sprejel neka
tere ukrepe, s katerimi bi vsaj malo omilili nastalo škodo:
- sofinanciranje nakupa koruzne silaže,
- povečanje deleža sofinanciranja po razpisu, in sicer za 

nakup semen strniščnih posevkov in
- povečanje deleža sofinanciranje semena žit iz 20 na 40%. 

Iz občinskega proračuna je bilo porabljenih 4 milijone
tolarjev za odpravo posledic suše. Glede na nastalo škodo 
to ni veliko, vendar je bila pomoč pravočasna. Z ukrepi smo 
dosegli osnovni namen - ohranitev staleža osnovne črede 
ž'vali- Občinska uprava



So si “krojači občinske usode ” 
zaslužili torto?

Od oktobra lani, ko je bila pred nami prva številka 
Hajdinčana, pa do danes se je v naši občini marsikaj 
zgodilo in spremenilo, zato je prav, da o tem napi
šemo nekaj več. Z enakimi vprašanji smo se pisno 
obrnili na župana in vse člane Občinskega sveta in 
tako kot smo prejemali odgovore, jih tudi po vrsti 
navajamo.

Kako ocenjujete skoraj dveletno delo Občin
skega sveta?

Radoslav SIMONIČ (R.S.): “Dobro.”
Viktor MARKOVIČ (V.M.): “Kot zahtevno in dobro.”
Ignac SKAZA (I.S.); “Kot pozitivno, saj se zavedam, 

koliko stvari je bilo potrebno narediti, da je občina zaživela 
v taki obliki, kot je danes.”

Franc CARTL (F.C.): “Dveletno delo OS ocenjujem kot 
uspešno, saj so rezultati vidni na vseh področjih. Vse kar

Župan Radoslav 
Simonič je 
pravično razrezal 
novi hajdinskih 
grb, ki ga je spekla 
in okrasila članica 
Vaškega odbora 
iz Dražencev, 
Dragica Polajžer. 
Članice Društva 
gospodinj 
Draženci so to 
zanimivo darilo 
poklonile županu, 
svetnikom 
ter občinski upravi 
ob 2. občinskem 
prazniku.
(Foto: P. Brodnjak)

delamo, počnemo v “dobrobit” vsem občanom in za lepši 
izgled naših vasi in občine kot celote.”

Milan BRODNJAK (M.B.): “Dobro.”
Martin TURK (M.T.): “Na to vprašanje bi verjetno bilo 

umestno iskati odgovor pri občanih, ki so se s svojim 
glasom odločili za takšno sestavo OS. Moram povedati, da 
sem zaupano funkcijo v njem vzel odgovorno, tako da bi s 
svojimi predlogi prispeval k učinkovitemu in racionalnemu 
delu. Zavedati pa se moramo, da odločitve sprejemamo z 
večino glasov. V mojih očeh je ocena dvoletnega delovanja 
OS kot tudi sodelovanja z VO Gerečja vas zadovoljiva. 
Takšna ocena temelji na dejstvu, da je večina odločitev bila 
sprejetih na osnovi konstruktivnih razprav.”

Anton CESTNIK (A.C.): “Dobro, saj nikoli niso izsto
pali strankarski interesi.”

Karl FRIDL (K.F.): “Solidno in kreativno."
Ivan BRODNJAK (I.B.): “Dobro. Sprejeti je bilo potreb

no veliko aktov, delo pa je potekalo relativno nekonfliktno.” 
Zaradi prihranka prostora smo imena in priimke izpisali 

v celoti le pri prvem vprašanju, v nadaljevanju pa odgovore 
označujemo z začetnicami.

Kako sodelujete z vašim Vaškim odborom in 
na kakšen način se seznanjate z željami, pobu
dami iti problemi vaših volivcev?

R.S.: “Sodelujem s predsedniki vseh VO v občini in 
upam trditi, da to kar uspešno.”

V.M.: “Sodelujem na sejah. Potrebe pa spoznavam iz 
neposrednih osebnih kontaktov z občani, pa tudi na pod
lagi lastnih opažanj.”

I.S.: "Redno se udeležujem sestankov, kjer člane informi
ram o aktivnostih, ki potekajo v OS, hkrati pa dobim na ta 
način povratno informacijo o zadovoljstvu vaškega odbora 
z delom občine na področju infrastrukture in družabnega 
življenja. Sem edini svetnik iz Slovenje vasi. Kandidiral sem 
na listi SLS, zato moram toliko več skrbi posvečati 
vprašanjem in pobudam mojih sovaščanov, ki jim prisluh
nem ob vsaki priložnosti, pa naj bo to na sestanku, 
nogometni tekmi, gasilski akciji, po nedeljski maši ali pa 
včasih tudi pri “šanku” s prijatelji.”

F.C.: “Z VO sodelujem sorazmerno dobro, saj smo vsi 
hajdinski svetniki vabljeni na seje, kjer s skupnimi močmi 
rešujemo določene zadeve in načrtujemo številne akcije v 
domačem kraju. Vsakodnevno se srečujem s sovaščani in 
veliko se pogovarjamo o njihovih pobudah in problemih. 
Seveda se vsem hkrati ne da ugoditi, ker vsak vidi problem 
in potrebe samo v svojem okolju.”

Občina Hajdina in Športna zveza Hajdina na podlagi
10. člena Zakona o športu

ob j avl j at a

JAVNI RAZPIS
za vrednotenje športnih programov 

v občini Hajdina za leto 2001
I. PROGRAMI VADBE IN TEKMOVANJ
Programi morajo vsebovati:
1. Naziv izvajalca z navedeno odgovorno osebo
2. Vsebino za populacijo, kateri je vadba namenjena 

(skupino, ekipo ali posameznika)
3. Kadrovsko zasedbo z navedbo strokovne kvalifikacije
4. Urnik in kraj vadbe
5. Poimenski seznam vadečih
Program mora biti finančno ovrednoten. Navedeni 
morajo biti viri sofinanciranja.

11. STROKOVNO IZOBRAŽEVANJE 
IN IZPOPOLNJEVANJE
Vsebina vloge:
- naziv predlagatelja,
- predvideno število kandidatov za šolanje za prido

bitev strokovnih nazivov (vaditelj, inštruktor, trener),
- predvideno število strokovnih delavcev za predvide

na izpopolnjevanja (potrjevanje licenc).

III. ŠPORTNE PRIREDITVE
Vloga mora vsebovati:
- naziv izvajalca,
- naziv prireditve,
- namen prireditve,
- kraj, čas in okvirno število udeležencev prireditve,
- finančno konstrukcijo prireditve in vire sofinanciranja. 
Rok za prijavo športnih programov je do 15. januarja 
2001 na naslov: Občina Hajdina, Zg. Hajdina 45, 2288 
HAJDINA - s pripisom: ŠPORT 2001.
Nepopolnih prijav in prijav, ki bodo prispele po 
roku za prijavo, ne bomo upoštevali!
Dodatne informacije in formularje dobite v času urad
nih ur na sedežu Občine ali na tel. št. 040 266-989 
(g. Sandi Mertelj - sekretar Športne zveze Hajdina). 
Obvestilo o višini odobrenih sredstev bo dano takoj, 
ko bo sprejet proračun občine Hajdina za leto 2001. Z 
izvajalci športnih programov bodo sklenjene pogodbe.



M.B.: “Dobro sodelujemo, informacije pa dobivam iz 
medsebojnih srečanj s sovaščani in različnih druženj.”

M.T.: “Normalno je, da se, če živiš v nekem okolju, na 
vsakem koraku srečuješ s pričakovanji svojih volivcev, ki jih 
je pač treba dati na sito in jih ustrezno kvalificirat, tako z 
vidika finančne zmožnosti kot tudi z vidika pomembnosti 
za okolje, v katerem živiš, in predvsem z vidika možnosti, 
da uresničiš ta pričakovanja. Gre za neformalno seznanjan
je z včasih tudi dnevno problematiko. Formalno pa so delo 
VO in odločitve, ki jih le-ta sprejema, po mojem mnenju 
edini pravični kriterij pri realizaciji nalog na področju 
posamezne vasi kot dela lokalne skupnosti. Zavedati se 
moramo, da je vse programe potrebno uskladiti in spraviti 
v okvire, ki pa so žal v preveliki meri odvisni od finančnih 
zmožnosti.”

A.C.: “Sodelovanje ni najbolj zadovoljivo, odnosi pa so 
zelo dobri. Doslej je bila praksa, da so me poklicali po tele
fonu in mi povedali svoje želje ali probleme.”

K.F.: “Dobro. Informacije dobivam iz medsebojnih 
pogovorov, ki so spontani.”

I.B.: “Zelo dobro. Imamo prizadeven Vaški odbor, ki ve, 
kaj hoče in ne strinjam se s tistimi, ki bi želeli vlogo in 
pomen VO zmanjšati. Na žalost smo izgubili dobrega člana 
Jožeta Zajška, kar nas je zelo prizadelo.

Vsakodnevno se srečujem z mnogimi krajani. Rad imam 
preproste podeželske ljudi, ki najbolj neposredno predsta
vijo lastne probleme in probleme družbe, v kateri živimo.” 

Vam je bilo kdaj žal, da ste se odločili za kan
didaturo za občinskega svetnika in zakaj?

R.S.: “Ker odgovarjam kot župan, bom to vprašanje 
priredil za funkcijo, ki jo opravljam ta mandat. Ni mi žal, saj 
je moje delo splet lepih in slabih strani. Veliko lepega je 
takrat, ko je neko delo dokončano ali predano svojemu 
namenu, nasprotje temu pa je, ko nekateri ljudje, ki so z 
vsem in vsakim nezadovoljni, nikakor ne razumejo 
poslanstva občine kot lokalne skupnosti. Preveč in samo 
vidijo le sebe in svoje probleme.”

V.M.: “Ne.”
I.S.: “Tudi taki trenutki pridejo, a se hitro zavem, da bo 

rezultat viden le, če bomo vsi skupaj prijeli za delo.”
F.C.: “Ni mi žal, da sem se odločil za kandidaturo, saj 

sem se tako dobro seznanil z delom v sami občini. Izkušnje, 
ki jih bom tako pridobil, bom skušal koristno uporabiti tudi 
v svojem nadaljnjem delu, kjerkoli že bom.”

M.B.: “Ne, ni mi bilo žal.”
M.T.: “Pred svojo odločitvijo o kandidaturi za občin

skega svetnika sem si seveda, kolikor je bilo mogoče, razčis
til stvari ter kakšne obveznosti to delo prinaša. Danes ugo
tavljam, da so te obveznosti večje, kot sem pričakoval, pa 
vendarle mi nikoli ni bilo žal za sprejeto odločitev.”

A.C.: “Ne, ni mi žal, ker dobro poznam delo že od prej, 
saj sem že prej več kot 20 let sodeloval v različnih organih v 
Krajevni skupnosti Hajdina.”

K.F.: “Ne.”
I.B.: “Delo v OS je strokovno in politično. Sem eden tis

tih, ki verjame, da je mogoče delati v politiki in ostati

pošten. Ne, ni mi žal. Prepričan sem, da sem prispeval 
kamenček k večji blaginji naših ljudi.”

Kateri Vaši predlogi in pobude so bili osvojeni 
in tudi uspešno izpeljani?

R.S.: “Bilo jih je veliko. Večina jih je bila osvojenih in tudi 
uspešno izpeljanih.”

V.M.: “Od vsega začetka si prizadevam za delo in 
tovariško sodelovanje v vseh organih občine ter v občinski 
upravi. Moj predlog je atribut občine v njenem grbu in zas
tavi, sem pa tudi avtor zahtev SPVCP, ki smo jih poslali na 
Ministrstvo za promet in zveze.

I.S.: “To so predvsem predlogi v zvezi z infrastrukturo.”
F.C.: “Na sejah določenih odborov sem dal kar nekaj 

pobud in predlogov. Zadovoljen sem, da bo končno asfalti
rana cesta, ki povezuje Zg. Hajdino in Njiverce, kar je bilo 
načrtovano še v obdobju Primestne četrti, a do realizacije 
takrat žal ni prišlo.”

M.B.: “Že v PČ sem se zavzemal za preplastitev asfalta na 
Zg. Hajdini preko proge in do Vrablovih, na relaciji Kirbiš - 
Šlamberger (Cvetlična ulica) ter od Kondričevih do Kosar
jevih. V sedanjem mandatu pa sem si prizadeval za mod
ernizacijo ceste od Palovih do Hrenovih in obnovo cestišča 
po vsej Zgornji Hajdini. Nujno potreben je tudi pločnik od 
križišča za šolo do Cvetlične ulice ter razsvetljava celotne 
Zg. Hajdine.”

A.C.: “Fasada na Domu vaščanov v Dražencih, oprema v 
domu, luči od pokopališča, do železniškega prehoda v 
Dražencih, ponikalnica na vasi pri Lahovih, kjer je bil prob
lem meteorne vode.”

K.F.: “Ves čas sem opozarjal na nered v naši okolici in 
končno delno uspel, da so odstranili vsaj večje odpadke - 
stare avtomobile in ostalo. Vendar to še ni dovolj. Menim, 
da bi morala komisija, ki je odgovorna za to dejavnost, stori
ti še veliko več. Če želimo v občini doseči turistični razvoj, 
moramo najprej poskrbeti za urejeno okolico.”

I.B.: “Sem predsednik odbora za gospodarstvo in kmetij
stvo in prepričan sem, da smo kot odbor zelo uspešni, saj nas 
mnoge druge sosednje občine v marsičem posnemajo.”

Česa nikakor niste mogli “spraviti skozi”, pa 
si želite, da bi?

R.S.: “CA TV Draženci in Spodnja Hajdina z navezavo na 
CA TV Gerečja vas.”

I.S.: “Asfaltne povezave s kolesarsko cesto od Ptujskih 
toplic do Slovenje vasi.”

M.B.: “Želim si, da trasa avtoceste ne bi še enkrat razpo
lovila Hajdine ter njenih lepih polj in travnkov.”

M.T.: “Na vprašanje -Česar nikakor niste mogli spraviti 
skozi?- moram odgovoriti, da sem človek dialoga, da se za 
kakršnekoli odločitve nisem odločal zaradi “trme”, ampak 
na osnovi prepričanja, da je odločitev racionalna. V kolikor 
je večina članov Občinskega sveta bila drugačnega mnenja, 
je to odločitev pač treba spoštovati. S tem sem se, kot sem 
že rekel, sprijaznil ob sami kandidaturi.”

A.C.: “Na srečo se doslej še nisem soočil s takim 
primerom.”

Isill SEJ jkv.

Občinski svetniki, kot so se posedli na 5. tradicionalni prireditvi “Iz mošta vino - pridi na Hajdino!” Od leve proti desn i v prvi vrsti sedijo: 
Anton Cestnik, Milan Brodnjak, Ivan Brodnjak, Ignac Skaza, Slavko Burjan, Franc Cartl, Alojz Šijanec, Alfonz Strnad st., Janko Merc, Karl 
Svenšek in Karl Fridl. V drugi vrsti sedijo predsedniki in namestniki predsednikov Vaških odborov (prav tako od leve proti desni): Danijel 
Lipavšek (nadomešta predsednika Stanka Glažarja), Franc Klemen, Rado Auer (namesto Edija Dobnika), Franc Drevenšek, Ivo Rajh, 
Ivan Vogrinec in Edvard Kosar.



K.F.: “Postavitev spomenika otrokom, ki so pokopani na 
nekdanjem otroškem pokopališču, ki ga sedaj opuščamo. 
To je želja mnogih občanov. Spomenik bi bil v spomin na 
umrle otroke in okras pokopališču. Šoloobveznim otrokom 
pa bi ob Dnevu mrtvih dali možnost, da ob spomeniku 
pripravijo svojo svečano komemoracijo. Nenazadnje bi bila 
to tudi turistična zanimivost.”

I.B.: “Kot predsednik Komisije za celostni razvoj pode
želja si želim, da v naslednjem letu uspešno izvedemo pro
jekt, ki bo omogočil vključitev znatnih državnih sredstev v 
nadaljnji razvoj naše občine kot celote. Eden najpomemb
nejših projektov je nedvomno izgradnja kanalizacije.”

Kaj bi želeli kot svetnik v vaši vasi in občini še 
narediti v času do izteka mandata?

R.S.: “Kot župan si bom v celotni občini prizadeval za 
izdelavo takšnih projektov za kanalizacijsko omrežje, da bo 
tam, kjer tečejo kanalizacijski vodi čez strnjena naselja, 
položena v zemljo tudi ostala infrastruktura. Izdelati in 
pripraviti moramo finančni konzorcij za oddajo koncesije 
za dela iz teh projektov. Oddati je potrebno tudi koncesijo 
za plinifikacijo vasi.”

V.M.: “Prizadeval si bom med drugim za postavitev 
ustrezne prometne signalizacije na državnih cestah v obči
ni, za izgradnjo oz. poglobitev podvoza pod železniško 
progo v Kidričevem, za traso avtoceste po “kidričevski vari
anti”, za ureditev igrišča za mlade na Zg. Hajdini onkraj 
železniške proge.”

I.S.: “Želim, da bi obstoječi slovenjevaški društvi (gasil
sko in nogometno, op.p.) imeli zagotovljena sredstva za 
nemoteno delo. Na področju infrastrukture pa je nalog za 
celi spisek: ureditev javne razsvetljave ob cesti Ptuj - 
Maribor in posodobitev že obstoječe v vasi, ureditev (asfalt 
in razsvetljava) parkirišča pri športnem objektu in cerkvi, 
modernizacija ceste ob kanalu do cerkve, asfaltna preplas
titev platoja pred gasilskim domom, postavitev ekološkega 
otoka, ureditev centralnega ogrevanja v športnem objektu, 
postavitev avtobusne lope za šolarje v vasi, saniranje divjih 
odlagališč smeti, poskrbeti bomo morali za odtekanje 
meteornih voda, uvesti posipavanja cest v zimskem času ...”

F.C.: “Kot svetnik si želim, da v naši vasi rešimo problem 
kanalizacije. Nujno bi bilo na celotnem območju naše 
občine zamenjati neustrezno, zdravju škodljivo vodovodno 
napeljavo iz azbestnih cevi. Skozi Zg. Hajdino, vse od 
gostišča Maja pa do nekdanje trgovine Školiber, je potreb
no na novo asfaltirati cesto, ki je v izredno slabem stanju, 
hkrati pa zgraditi pripadajoči pločnik, ki bi moral potekati 
še naprej do pokopališča. Težko čakam, da se dokončno 
določi trasa potrebne avtoceste, vendar ne tako, da bi uniči
la rodovitno zemljo in bi s cestami že tako prepredeno 
Hajdino še ponovno obremenila. Zavedam pa se, da bo 
realizacija navedenega v preostalem dveletnem mandatu 
težko izvedljiva.”

M.B.: “Ureditev kanalizacije in zamenjavo azbestnih 
vodovodnih cevi."

M.T.: “Ne smemo pozabiti, da je naša občina praznovala 
šele 2. rojstni dan ter da smo se v teh dveh letih precej učili 
in upam, tudi naučili. Ogromno je bilo v tem času nare
jenega, v času do izteka mandata pa želim, da bomo v 
Občinskem svetu zbrali toliko moči, da bomo določili 
strategijo razvoja naše občine. Na prvi pogled bo mogoče 
nekdo rekel - skromna želja! Pa ni. Določiti strategijo in se 
tega držati, je gonilo razvoja in prav tega so si naši volivci 
želeli, ko so se odločali za samostojno občino in o tem, kdo 
bo zastopal njihove interese v OS.”

A.C.: “Vsekakor bi bila najbolj nujna izgradnja kana
lizacije in čistilnih naprav; to velja za celotno občino, za kar 
pa seveda moramo združiti skupne moči in napore za rea
lizacijo tega projekta.

K.F.: “Dokončati asfaltiranje pomembnejših cest. Zgra
diti pločnik od Veka do Tušeka mimo gostišča Maja in od 
Maje do pokopališča. Postavitev avtobusnih postajališč po 
vaseh za otroke, ki čakajo na šolski avtobus. Določitev mest 
in postavitev panojev za plakatiranje in informacije obča
nom. Predlagam, da bi čimprej določili tipično kmečko 
hišo, ki bi bila istočasno naš, občinski etnografski muzej. Da

popolnoma očistimo našo okolico in po vaseh uredimo 
deponije za odlaganje smeti.”

I.B.: “Asfalt ob kanalu do Term Ptuj ter nadaljevanje ure
janja infrastrukture v občini. Hkrati pa si moramo prizade
vati za zagotavljanje pogojev za gospodarski razvoj, saj je 
94% občine kmetijska krajina, ki mora ostati urejena. Naše 
vasi naj postanejo domovanje srečnih in zadovoljnih ljudi.”

Kaj je v vasi, iz katere izhajate, takega, kar bi 
želeli pokazati gostu, ki bi Vas obiskal? In koga 
v vasi bi mu z veseljem predstavili?

I.S.: “Gosta bi peljal po vsej vasi, na katero smo ponosni 
že zaradi njenega imena. Razpoznavna je tudi zaradi 
visokega vodnega stolpa. Ustavila bi se v vaškem središču, 
ki je posebej zaživelo pred leti z izgradnjo gasilskega doma 
in športnega igrišča. Obiskala bi vse gostinske lokale, da bi 
v pogovoru z vaščani začutila utrip vasi, nazadnje pa bi 
poskrbela tudi za duhovni mir v naši cerkvici Marijinega 
vnebovzetja, kjer bi mu z veseljem predstavil oba naša 
duhovnika, brata Pavla in Ivana Pucka. Verjetno bi se v 
njuni družbi tudi najdlje zadržala, saj sta neizčrpen vir 
znanja.”

F.C.: “Obiskovalca podnevi in ponoči že od daleč poz
dravlja naša župnijska cerkev sv. Martina, v ponos pa nam 
je tudi velik in sodobno opremljen gasilski dom, za katere
ga prizadevno skrbi številno članstvo. Na Zg. Hajdini 
imamo nekaj vzorno urejenih kmetij, čutiti pa je tudi 
razgibano kulturno življenje, ki povezuje naše vaščane. 
Mislim, da smo prijazna in gostoljubna vas.”

M.B.: “Pokazal bi mu farno cerkev z več kot 600 let 
starim prezbiterijem in novimi okni z zelo lepimi vitraži. 
Kar pa zadeva ljudi, pa je v naši vasi veliko zanimivih in 
sposobnih vaščanov.”

A.C.: “Z veseljem bi mu pokazal Dom vaščanov, v katere
ga sem tudi sam vložil ogromno truda in prostega časa. 
Predstavil pa bi mu tudi svojega očeta, Matevža Cestnika, 
najstarejšega, v Dražencih rojenega vaščana Dražencev, ki 
je prvi v vasi leta 1947 začel s kulturo.”

K.F.: “Vse kulturne spomenike (cerkev, vaške kapele, 
kužna znamenja, partizanski bunker v gozdu), tipično 
kmečko hišo, ki pa žal ni določena.”

I.B.: “Seveda bi ga kot gasilec najprej povabil v hajdoški 
gasilski dom, saj se poleg sodobne opreme ponašamo z 
izjemno bogato zbirko pokalov in medalij z najrazličnejših 
tekmovanj. Zapeljala bi se do karting steze, se pomerila v 
tenisu, si ogledala športno igrišče, na koncu pa “pristala” 
pri Roškarju na kavi. Pa še kakšno lepo in uporabno v 
Hajdošah spleteno košaro bi mu podaril za domov."

Kaj je v naši občini takega, na kar moramo 
biti ponosni in s čimer se lahko predstavimo 
turistom?

R.S.: “Marsikaj imamo, s čimer se lahko pohvalimo, ven
dar je odvisno tudi od turista, ki k nam prihaja. Kaj ga 
najbolj zanima? Na kulturnem področju so nedvomno 
občinske znamenitosti cerkev sv. Martina, mitrej in mar
sikomu predstavlja spomenik tudi pokopališče. Kar zadeva 
turizem, imamo v Hajdošah lepo urejen Hotel Roškar, pa 
tudi gostilne sledijo napredku in se zelo trudijo, da 
ustrežejo potrebam gostov. Vsakomur s ponosom pokažem 
tudi našo Osnovno šolo, kjer smo prvi izpolnili kadrovske 
in materialne pogoje za uvedbo devetletke. Športna društva 
v vseh vaseh imajo lepo urejena igrišča in druge spremlje
valne objekte, kjer skrbijo za množično telesno kulturo 
mladih in manj mladih. Na naši zemlji je tudi dobršen del 
Golf igrišča. Nadvse organizirano pa so svoje delo začrtale 
članice doslej že štirih društev žena, ki presenečajo s svojo 
inovativnostjo in izostrenim čutom tudi za vse tisto, kar je 
staro in dobro in ne sme biti pozabljeno. Izjemno dobro 
sodelujejo z društvi, ki imajo v naših vaseh najstarejšo tradi
cijo in ki že dolga desetletja skrbijo za varstvo pred narav
nimi in drugimi nesrečami, to so Prostovoljna gasilska 
društva.”

V.M.: “Črpališče vode v Skorbi, Golf igrišče, partizansko 
postojanko in I. mitrej.”



I.S.: “Le kdo ni ponosen na evropsko znani mitrej na 
Spodnji Hajdini? Imamo kartodrom v Hajdošah, ki slovi po 
karting tekmah v mednarodnem merilu. Posebej pa moram 
omeniti Osnovno šolo Hajdina kot prvo devetletko na 
območju nekdanje ptujske občine, ki je letos vpisala že 
drugo generacijo prvošolcev. Glas o našem tradicionalnem 
martinovanju pa se je razširil že daleč po Sloveniji.”

F.C.: “Hajdina leži na pomembnem zgodovinskem 
področju, vendar se tega v celoti premalo zavedamo. O 
našem I. mitreju veliko vedo v Evropi in svetu, mi pa ga v 
celoti ne znamo dovolj dobro promovirati in turistično 
tržiti. Vsaka izmed sedmih vasi v naši občini ima svojo 
bogato tradicijo, ki jo bo potrebno bolje spoznati in tudi 
oživiti. Prav bi bilo, da bi imeli tudi svoj občinski spominek, 
ki bi nas razpoznavno predstavljal tudi navzven.”

M.B.: “Cerkev, mitrej, golf igrišče.”
A.C.: “S kulturnega področja Mitra, s športnega igrišče 

za golf, s turističnega Hotel Roškar, s kmetijskega pa kmeti
ja Gojkošek v Dražencih, kjer se intenzivno ukvarjajo z živi
norejo.”

K.F.: “Hotel Roškar, gostišče Čelan in druga gostišča po 
vaseh, kulturni spomeniki in mitrej.”

I.B.: “Marsikaj. Najpomembnejši točke pa sta cerkev sv. 
Martina in mitrej. Med dejavnostmi pa vedno in povsod rad 
omenim naša številna kulturna društva po vaseh, zelo 
kvalitetne nogometne ekipe, uspešen gasilski center in 
izredno delovna vaška društva žena in deklet.”

Če ste predsednik odbora ali komisije, Vas pro
sim, da na kratko predstavite tudi delo organa, ki 
ga vodite: (predstavljamo jih v okvirčkih, op. ur.)

V.M.: “Zaupano mi je bilo vodenje Statutarno pravne ko
misije ter Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu. 

M.T.: “Vodim Odbor za finance in občinsko premoženje.” 
I.B.: “Sem predsednik Odbora za gospodarstvo in 

kmetijstvo.”
Želite ob bližnjih praznikih bralcem sporočiti 

kakšno lepo misel?
R.S.: “Skupno prehojena pot naj nas povezuje v vseh 

prazničnih trenutkih, ko se ponosno zavedajmo svoje 
samostojnosti in si strpno pomagajmo na poti v lepši jutri!” 

V.M.: “Ob prehodu v novo leto želim vsem občanom in 
občankam uresničitev njihovih osebnih želja. Pričakujem 
podporo in razumevanje pri odločitvah Občinskega sveta. 
Vsem skupaj pa lepo praznovanje!”

I.S.: “Otrokom privoščim, da bi jih obiskali vsi trije dobri 
možje, Miklavž, Božiček in dedek Mraz, in jih bogato obdar
ili ne le z dobrotami, ampak tudi z napotki in vzpodbudni
mi besedami za nadaljnje življenje. Vsem občankam in 
občanom, od najmlajših do najstarejših, pa želim, da bi jih 
božični prazniki združili ob domačem ognjišču, jih še bolj 
povezali med seboj in jim poleg zdravja ter družinske sreče 
v novem letu prinesli tudi zadovoljstva in uspehov na vseh 
področjih.”

F.C.: “Vsem občanom želim blagoslovljene božične 
praznike ter zdravo in uspešno leto 2001, zavedajoč se, da 
človek niti v sreči, še manj pa v nesreči ne more biti sam!” 

M.B.: “Vsem želim obilo notranjega miru in zdravja!” 
M.T.: “Dovolite, da zaželim vsem občanom občine 

Hajdina in njenim poslovnim partnerjem na vseh 
področjih uspešno leto 2001.”

A.C.: “Vsem občankam in občanom občine Hajdina 
želim vesel božič in srečjio 2001!”

K.F.: “Vesele božične praznike ter zdravo, srečno in 
uspešno leto 2001!”

I.B.: “Blagoslovljene božične praznike ter veliko sreče in 
notranjega miru v naših družinah!”

Hvala svetnikom za pisne odgovore, iz katerih 
lahko spoznamo njihovo dosedanje in bodoče delo. 
Torto, v obliki novega hajdinskega grba, so si obdar
jenci nedvomno zaslužili.

Silvestra Brodnjak

Viktor Markovič:
“Na sejah Statutarno pravne komisije, ki so bile 

operativno naravnane (obravnavali smo material 
17. dnevnih redov sej OS), je tvorno sodelovalo vseh pet 
članov, ki so tudi člani OS. Obravnavali smo predloge 
vseh aktov občine, od statuta, poslovnikov, odlokov, 
odredb, pravilnikov; do oblikovanja mnenj oziroma 
stališč glede skladnosti aktov z zakonodajo.

Vsi naši člani so tudi aktivno sodelovali s svojimi 
pobudami na sejah OS, njegovih telesih in pri delu 
občinske uprave. Komisija bo tudi v prihodnje nadal
jevala svoje delo dosledno in odgovorno. ”

Delo Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prome
tu (SPVCP) je predvsem v izvajanju nalog, ki mu jih 
nalaga novi Zakon o varnosti cestnega prometa 
(Uradni list RS, št. 30/98). Svet skrbi za razvijanje in. 
uveljavljanje ukrepov za večjo varnost, za dvig var
nostne prometne kulture vseh udeležencev v cestnem 
prometu ter za razvijanje humanih in solidarnih 
odnosov med njimi.

Na nivoju samoupravne lokalne skpnosti je največ 
aktivnosti potekalo v Osnovni šoli Hajdina, ki skrbi za 
izobraževanje učencev za varnost v prometu od prve
ga do zadnjega razreda devetletke.

Pri delu Sveta se člani zelo dobro zavedajo pomem
bnosti tega organa, žal pa to ne velja za odgovorne na 
nivoju države, od Minstrstva za promet in zveze, v 
pristojnost katerega spadata Direkcija za ceste in 
Prometni inšpektorat za ceste.

Prav pri teh dveh, najbolj odgovornih organih je po
trebno iskati odgovornost za izredno povečanje nes
reč na naših cestah po sprejemu uvodoma omenjenega 
zakona. Z nepravilno postavitvijo prometne signaliza
cije postajajo glavni krivci za večje število nesreč in 
smrtnih žrtev. SPVCP si bo še naprej prizadeval za izo
braževanje, predvsem pa za pravilno postavljene 
prometne znake, za poglobitev podvoza pod železni
ško progo v Kidričevem...

Martin TURK:
“V občinskem svetu sem bil imenovan za predsedni

ka Odbora za finance in občinsko premoženje. Delo v 
tem odboru je v tesni odvisnosti in povezavi z delom 
ostalih odborov. Zaradi tega so poleg zunanjih članov 
člani tega odbora vsi predsedniki iz občinskih odbo
rov. Pri delu našega odbora opažam, da je s strani 
članov odbora v določenih primerih težko razumljivo, 
da je pri delu Odbora za finance in občinsko premože
nje potrebno prestopiti meje, ki jih predstavlja odbor, 
katerega predsedniki so posamezni člani odbora za 
finance. V tem polletnem obdobju in na 10. sejah nam je 
vendarle uspelo uskladiti interese posameznih odbo
rov. S tem, ko nam je uspelo, pa vendarle ugotavljamo, 
da je delo Odbora za finance in občinsko premoženje 
konstruktivno. To nenazadnje potrjuje ugotovitev, da 
so bila vsa stališča Odbor za finance in občinsko 
premoženje osvojena na Občinskem svetu.

Moram pa biti tudi nekoliko kritičen do dela 
posameznih odborov, saj ugotavljam, da je včasih pre
malo prisotna zavest, da je obseg proračunskih sred
stev omejen ter da je za delo odborov na Občinskem 
svetu sprejet proračun “Sveto pismo”, katerega je 
treba spoštovati. Pričakujem, da se bo ta zavest zako
reninila v nadaljnje delo občinskih odborov.

Komaj smo opravili z 2. rebalansom proračuna za 
leto 2000, že je pred nami proračun za leto 2001. 
Prepričan sem, da bomo tudi ta oreh strli v zadovoljst
vo vseh, ki sodelujejo pri delitvi kolača, ki mu pravimo 
občinski proračun. ”

Ivan BRODNJAK:
“Letošnje delo v Odboru za gospodarstvo in 

kmetijstvo je bilo v znamenju katastrofalne suše, ki 
je prizadela naše območje, saj je bilo prijavljene 
škode za 139.000,00 SIT.

V odboru smo poskušali narediti vse za omilitev 
posledic. Tako smo sprejeli številne ukrepe, ki so bili 
usmerjeni v ohranitev osnovne črede živali. V gospo
darstvu smo razpisali kredite po obrestni meri TOM 
+ 0%, vendar tudi v letošnjem letu niso bila porablje
na vsa razpoložljiva sredstva v te namene. ”



J| ZKD Hajdina - nova priložnost za naše okolje
V juniju tega leta je bila ustanovna skupščina Zveze kul

turnih društev občine Hajdina (ZKD). Njen nastanek je 
pogojen z nastankom samostojne občine Hajdina in zno
traj nje s potrebo po združevanju kulturnih društev v zvezo 
organizacij.

ZKD je zdaj že pravno formalno ustanovljena in deluje 
kot pravna oseba, katere namen je koordinacija med 
društvi, zastopanje interesov KD nasproti lokalni skupnosti 
in državi ter svetovanje in skrb za strokovno usposobljenost 
vodij posameznih sekcij znotraj društev.

Do sedaj smo uspeli sestaviti, uskladiti in potrditi nor
mative o sofinanciranju kulturnih društev in sekcij znotraj 
njih. Trenutno usklajujemo aktivnosti posameznih društev 
in ZKD v naslednjem letu. Na osnovi tega sestavljamo pred
loge za proračun 2001 in morebitne projekte, s katerimi bi 
lahko kandidirali tudi za sredstva iz proračuna Ministrstva 
za kulturo RS.

Občina Hajdina je kulturno zelo bogata. Osebno bi 
sedanje dejavnosti razdelil na področja:

Ljubiteljska kultura, znotraj katere zaenkrat delujejo 
pevske, dramske, recitatorske in nekateri prvi zametki etno
loških sekcij. V slednjih vidim v bodoče najbolj perspek
tivno kulturno razvojno politiko z največ rezervami in 
možnostmi, glede na to, da smo v zadnjih petdesetih letih 
kar krepko pozabili, kakšne navade so imeli naši dedje; do 
nedavnega smo se jih še kar sramovali. Poznavanje in 
ohranjanje življenja naših prednikov in s tem spoznanje, 
kdo smo in od kot prihajamo, je nujna podlaga za razvoj 
zavesti naših ljudi. To pa pomeni tudi ustvarjanje pogojev 
za sedanje in bodoče generacije, da bodo naše okolje lahko 
enakovredno zastopale v naši in širši skupnosti, pa tudi v 
bodoči združeni Evropi regij, kateri bomo slej ko prej pri
padali.

Arheološka dediščina, ki je ni potrebno posebej 
poudarjati, saj je področje naše občine eno najbogatejših, 
če ne celo najbogatejše v Sloveniji. Tu vidim predvsem 
možnost povezovanja z upravo naše občine in sosednjo 
ptujsko občino. Skupna naloga bi bila, kako arheološko 
bogastvo pod zemljo obrniti v našo korist, kajti trenutno je

to bolj v breme našemu okolju pri nadaljnjem razvoju, pred
vsem vpadnice v mesto Ptuj, ki poteka preko našega 
zemljišča. Nujno bi bilo, da bi to breme na sebe prevzelo 
Ministrstvo za kulturo (beri država).

Arhitektonska dediščina, v okviru katere vidim pred
vsem ohranitev nekaj primerkov starih domačij, ki jih sko
raj ni več, kajti modernizacija v prejšnji državi je potekala 
po sistemu uničiti vse, kar je starega in postavi novo, ampak 
ne na temelju izročila naših prednikov. Ohraniti bi morali 
spomin na mline na vodi in tudi na veter, ki niso bili redkost 
našega okolja. Posebno področje so sakralni spomeniki, ki 
smo jih v zadnjem času začeli obnavljati. Veliko naših kapel
ic, križev in kužnih znamenj pa je v obupnem stanju in so 
prepotrebni obnove in tudi kakšne strokovne obdelave v 
obliki publikacije. Posebno področje znotraj tega je ohran
itev starega kmečkega orodja, ki bi ga bilo še moč najti na 
kmečkih podstrešjih in v gospodarskih poslopjih.

Ne smemo prezreti tudi orodja starih obrtnikov in še 
bi lahko naštevali; skratka imamo še nekaj časa in 
priložnosti, da zapustimo našim zanamcem čimveč kulture 
naših dedov, saj nas bodo spoštovali tudi po tem, kaj smo 
jim uspeli ohraniti v spomin na preteklost.

In še zadnje področje, ki ga ne smemo pozabiti in se na 
nek način navezuje na naše dede in babice, to je poiskati, 
zbrati in objaviti tisto pisano besedo naših predni
kov, ki so jo bili sposobni izraziti v obliki pesmi, kronik ali 
tudi romanov. Vem, da boste zdaj pomislili, da takih ljudi ni 
bilo med nami, pa so vendarle bili in ne samo, da so pisali 
za sebe in naše okolje, opazili so jih tudi v širšem prostoru.

Vsi narodi, ki so spoštovali kulturo svojih prednikov, so 
znali zapustiti svojim potomcem lepo prihodnost. 
Zavedajmo se tega v bodoče še bolj, kot smo se doslej, tudi 
pri nas. Želim si plodnega sodelovanja in mnogo konstruk
tivnih idej iz vseh področij kulturnega življenja v naši obči
ni, k čemer nas naj vedno vodi predvsem spoznanje in 
zavest, da smo duhovno bogat in kulturen narod.

Predsednik ZKD Hajdina Franc Mlakar

Torta za drugi rojstni dan
Letošnje praznovanje občinskega praznika je bilo že 

drugo po vrsti in je sovpadalo z že peto prireditvijo “Iz 
mošta vino - pridi na Hajdino!”

Vse skupaj se je sicer začelo že prej, saj so se v soboto, 
28. oktobra, v Domu krajanov v Skorbi pomerili tekmovalci 
na občinskem prvenstvu v namiznem tenisu. 31. oktobra je 
sledilo občinsko prvenstvo v tenisu - za dvojice, in to v 
GOYA centru v Hajdošah. Telovadnica OŠ Hajdina je bila 
zasedena dvakrat. 3- novembra so se za žogo podili vete
rani, 10. pa člani ekip, ki tekmujejo v posameznih vaseh. 
Vmes pa je bilo 6. novembra zanimivo tudi na Golf igrišču.

Z rezultati vas v posebnem prispevku seznanja sekretar 
Športne zveze Sandi Mertelj, zato o športu le toliko. Mi pa 
se preselimo v praznični šotor, ki je bil sklepno prizorišče 
kar treh dogajanj, ki so privabile na Hajdino mlado in staro.

Najprej mlade, na katerih svet stoji. V četrtek, 9.11., so ple
sali in peli tako, kot so jim godli ČUKI. Bilo je vsega, od 
hozentregarjev, do krokodilčkov v očeh. Malo starejši otro
ci so sicer pripomnili, da bi tako “veselico” bilo potrebno 
narediti v petek zvečer, a kaj ko so Čuki takrat... nedosegljivi.

Zato pa so v petek, 10. novembra, prišli na svoj račun vsi 
tisti, ki niso športniki in ki ne plešejo, ampak raje sede 
poslušajo ubrano petje in glasbo. Za to so poskrbeli vsi, ki 
so kar 26 krat poželi navdušeno ploskanje. Na prireditvi 
PRAZNUJMO S PESMIJO se je predstavilo 13 nastopajočih, 
bodisi skupin ali posameznikov, in vsak je pripravil dve 
točki. Ker so to naši dobri znanci iz številnih prireditev, ki 
smo jih v Hajdinčanu že videli, jih bomo tokrat le našteli, s 
fotografijo in nekaj stavki pa bomo v kratkem sestavku v

nadaljevanju predstavili le letošnje “debutante”, ansambel 
Mladi Hajdinčani. Povezovalka programa na vseh priredit
vah, Daniela Cartl, je na oder povabila, predsednik Zveze 
kulturnih organizacij občine Hajdina, Franc Mlakar, pa po 
zahvalnem govoru tudi simbolično obdaril, naslednje 
skupine in posameznike: Ansambel Mladi Hajdinčani, 
Mladinski pevski zbor OŠ Hajdina, Ljudske pevce in pevke

Čuki: Bilo je vsega, od “hozentregarjev”, do krokodilčkov v očeh.
(Foto: M. Brodnjak)



DU pri KPD Stane Petrovič Hajdina, pevca Uroša Sagadina, 
Ljudske pevke Gmajnarice KD Valentin Žumer iz Hajdoš, 
Ljudske godce Trio Škorci iz Slovenje vasi, Ljudske pevke 
KD Skorba, Ulo Šegula iz Skorbe, Moški oktet KD Skorba, 
Cerkveni pevski zbor in Moški pevski zbor PGD Hajdoše. 
Za zaključek so vsi nastopajoči zapeli o tem, kar nam zavi
dajo mnogi tisti, ki živijo v mestih, v blokih... “Prav luštno je 
res na deželi.”

Franci Mlakar, predsednik ZKD, je spregovoril o pomenu kulture 
za slovenski narod in tudi za našo občino. (Foto: M. Brodnjak)

Zbranim je kot slavnostni govornik najprej spregovoril 
podžupan občine Hajdina, Martin Turk, nato pa se je sloves
nost nadaljevala s kulturnim programom, ki so ga poleg Cer
kvenega pevskega zbora, pod vodstvom Irene Cestnik, letos 
izvajali člani KD iz Skorbe, (Moški oktet in Ljudske pevke). Spis 
o trgatvi je prebrala učenka OŠ Hajdina Nuša Bedrač.

11. novembra, na god “farnega patrona” sv. Martina, se je 
rodilo prijazno sobotno jutro, ki je obetalo lep, sončen dan. 
Organizatorji imajo očitno zveze pri vremenarjih! (Le kje so 
bili v času letošnje katastrofalne suše?!)
Tokrat je bila kot vas gostiteljica na vrsti Skorba, od koder pri
haja tudi kletar vinskega letnika 2000, Ivan Vogrinec. Aktiv
nosti, ki so bile potrebne za to, da bi se obiskovalci osrednje 
prireditve v soboto in na Martinovo nedeljo zadovoljni vračali 
domov, so med seboj združile mnoge gospodinje, ki so (seve
da so svoje dobrote lahko prispevale tudi gospodinje iz ostal
ih vasi) spekle najrazličnejše vrste peciva in slaščic. Moški pa 
so se pripravljali, da bodo začasno “uskladiščili” tekoči beli in 
rdeči vinski pridelek z okroglo letnico 2000.
Ob vstopu v Kulturno dvorano je množici obiskovalcev 
zastal korak. Štiri omizja so se šibila od dobrot, ki so pred
stavljale “kulinariko” na Hajdini v rimskih časih, v obdobju 
pred 100 leti, kuhinjo danes in “gospodinjski futurizem”.

Predsednice vseh štirih društev žena (od leve proti desni): Dra- 
ženčanka Zdenka Godec, se s svojimi gospodinjami najbolje spoz
na na kuhinjo današnjega časa. Marta Sitar, se je z Društvom 
žena občine Flajdina poglobila v kuharske knjige Rimljanov. 
Anica Žumer in njene Hajdošanke so pobrskale po spominih 
kuharjev izpred 100 let. Gerečjevaščanke - najmlajše društvo - pa 
so z Anico Drevenšek in pod strokovnim vodstvom kuharja Ro
berta Lukasa prikazale, kako se bomo prehranjevali v 3■ tisočletju.

V istem prostoru je bila na stenah čudovita razstava 
barvnih fotografij, z naslovom “NA VRHU MOJE DOMO
VINE”, avtorja Viktorja Markoviča, podžupana hajdinske 
občine, ki je v sliki in besedi predstavil letošnji vzpon 
Hajdinčanov na Triglav. Ker se v vsaki vasi najde kdo, ki 
ljubi višine, ni ovir za ustanovitev Planinskega društva 
občine Hajdina.

Pred vhodom v cerkev sv. Martina sta kletarje dosedanjih 
in letošnjega letnika vina pričakala župnik Marijan Fesel in 
župan Radoslav Simonič s spremstvom.

Ivan Vogrinec, peti kletar, (tu še brez lente) je pazljivo poslušal, 
kako je bilo v trgatvi pri Bedračevih iti se pripravljal na to, da se bo 
le nekaj trenutkov za tem pridružil svojim štirim predhodnikom.

(Foto: 2M)

Naš kraj jeseni
Na polje si naše nasipala pisanih barv nam, jesen.
Iz nedrj si svojih razkošno nam dala in sinje nebo, 
si tebe naše prelepo Dravsko polje 
za ogledalo je svoje izbralo.
Čutim utrip, utrip življenja naših strnjenih vasi.
Čutim, da z njimi živim in se zavedam svojih korenin.
Če tu si doma, ni kraja za tebe več lepšega.
Ajde dišeče na poljih nekoč so cvetele
in vso dolino ob Dravi v belino so svojo odele,
pa tudi ime so marsikateri vasi v naši občini nadele.
Sedaj le še redko cvetijo,
megla kanala dravskega se je po polju razgrnila 
in cvetove bele pomorila.
Haloški griči, kot zeleni čuvaji, to polje so v varstvo prevzeli 
in prav poseben nadih čarobnosti 
so mu jeseni nadeli.
Na gričku tam majhnem cerkev nam farna stoji,
po sv. Martinu se ime ji glasi,
ime našega patrona sv. Martina s ponosom nosi,
ki vsako leto iz mošta vino naredi,
da občina Hajdina spet novega kletarja dobi.
Mili glas zvonov odmeva v duši vsakega 
in neusmiljeno opominja nas, 
kako zelo minljiv je ta naš čas.
Sonca jesenskega žarki obsijali so naš božji liram 
in mozaik zlati mavričnih barv prelil seje čez 
vitraže na oltar, 
ko dušni naš pastir 
je prosil za naš blagor, mir.
Tako krasanje ta naš dan, 
z veseljem, srečo je obdan.
Zato v naši občini smo sklenili,
da na Martina dan občinski praznik bomo proslavili
ter se skupaj veselili.
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O svojem kraju jeseni je v verzih 
spregovorila Olga Vidovič, ki jo poz
namo tudi kot pevko pri skupini 
Gmajnarice.

Trio Škorci nas je povrnil v čase, ko 
so za dobro voljo še igrali vaški godci 
in marsikomu se je stožilo za njimi.

Presenečenje prireditve je bil letos 
Oto Pestner, ki je zapel tracicionalno 
pesem: “Oče nebeški glej”. Predstavili 
smo mu mladega, obetavnega hajdin- 
skega naslednika, Uroša Sagadina, za 
katerega upamo, da bo na eni prihod
njih prireditev kot solist nasledil svoje 
predhodnike.

Z “Najlepša je hajdinska fara” smo 
se razšli in se skupaj z novim kletar
jem Ivanom Vogrincem in ostalimi 
preselili v prireditveni prostor, kjer je 
sledila osrednja prireditev ob 2. praz
niku občine Hajdina. Slavnostni go
vor župana Radoslava Simoniča 
objavljamo v uvodniku k tej številki.

Sledila je slovesna predstavitev 
občinskih simbolov, grba in zastave, 
ki jo je opravil predstavnik Heraldike 
iz Ljubljane. Grb je odkril župan 
Radoslav Simonič, zastavo pa podžu
pana, Viktor Markovič In Martin Turk. 
Na oder je prišlo vseh sedem pred
sednikov vaških odborov, ki so sve
čano prevzeli vsak svojo zastavo, ki 
bo odslej služila v uradne namene po
sameznih vasi. V tem času sta bili

izobešeni zastavi 
tudi na drogovih 
pred poslopjem 
Občine. V čast bli
žajočim se prazni
kom in novemu 
letu vas zastave, 
skupno z grbom, 
pozdravljajo tudi 
z naslovnice naše
ga glasila.

Posebno, to
krat tudi prvo pri
znanje občine 
Hajdina, je sprejel 
Draženčan, Karel 
Turek, predsednik tamkajšnjega GD, 
sicer pa izjemen krvodajalec, ki je do 
marca letos 100 krat daroval kri.

Podžupana Viktor Markovič in Martin Turk sta razvila zastavo.
(Foto: 2M)

Tajnik Športne zveze Hajdina Sandi 
Mertelj je objavil rezultate športnih 
tekmovanj in zaradi odsotnosti pred
sednika Stanka Glažarja tudi podelil 
pokale najboljšim tekmovalcem.

Sledilo je (ampak šele po “občin
skem golažu”, kozarčkih za na zdravje 
in dobrotah s pladnjev) tradicionalno 
medvaško tekmovanje v vlečenju vrvi. 
Letos so bile mišice najmočnejše v 
vrstah Gerečanov, ki so premagali 
dosedanje favorite iz Dražencev.

To jele kratek povzetek prazničnih 
novembrskih dni, ki so se po naporni 
noči, (za kar so krivi Štajerski baroni), 
zaključili z nedeljsko slovesno mašo 
in blagoslovitvijo barvnih vitražev in 
novh oken v cerkvi sv. Martina.

In zaključek je bil, kot se spodobi, 
na razstavi dobrot naših žena in dek
let. Potrebno je bilo tudi v resnici 
preizkusiti to, kar je bila dan prej le 
paša za oči.

Ob letu nasvidenje!
Silvestra Brodnjak

Nosači mošta z 
moštkom in vinom. 
(Foto: P. Brodnjak)

Gospodinje iz 
Skorbe, ki so v 
šotoru skrbele za to, 
da nismo bili lačni. 
(Foto: P. Brodnjak)



Zmagovalci pri tekmovanju v vlečenju vrvi, letos ekipa iz Gerečje 
vasi. (Foto: 2M)

OBČINA HAJDINA

OBVESTILO!
V skladu s predpisi Veterinarske inšpekcijske službe 

vas obveščamo, da v zimski sezoni 2000/2001 ne bodo 
postavljene posebne posode za odlaganje kož in drugih 
odpadkov (drobovina, glava).

Le-te lahko oddate na:
Veterinarskem zavodu Slovenije 
Območna enota Ptuj, Ormoška c. 28 
vsak dan od 7. do 15. ure, vključno s soboto, ali jih 

pokličete na tel. št. 749 36 70, da jih odpeljejo.
Kože in drugi odpadki naj ne bodo prinešeni v 

vrečah, ampak v primernih posodah.
Vljudno vas prosimo, da kož in drugih odpadkov 

(drobovina, glava) ne odlagate v posode za odlaganje 
gospodinjskih odpadkov, ker jih Čisto mesto ne bo 
odstranilo.

Hajdina, 15.12.2000 Občinska uprava

Najstarejši udeleženec 
je bil korajžen 88-letnik

Dom krajanov v Skorbi je bil tudi letos gostitelj občanov, ki so dopolnili 70 in 
več let. Snidenja z njimi se vedno veselim, saj srečam veliko obrazov, ki me vse leto 
spominjajo na prijetno kramljanje in na obujanje spominov na njihova srednja leta 
in mojo mladost. Mame in očetje mojih sošolk in sošolcev iz osnovne šole, dedki in 
babice vnukov in vnukinj, ki so generacija mojih sinov... Iz roda v rod se prepleta
jo poznanstva.

Učenci hajdinske učilne zidane so pripravili kratek in prisrčen program, ki je 
sledil govoru župana Radoslava Simoniča in je orosil oči marsikateremu dedku, kaj 
šele babici. Pevke iz Hajdine in Skorbe ter Trio Škorci pa so jih vrnili nazaj v mla
dost. Nekatere so zasrbele celo pete ob valčkih in polkah.

Bila sem radovedna, kaj jih moti, česa nimaj radi oziroma kaj bi spremenili. Vsi 
so bili videti povprečno zadovoljni in to me veseli. Ko sem že skoraj obupala, sem 
pri mizi, kjer so sedeli Draženčani, vendarle zaslutila, kje jih žuli čevelj. Sredi vasi 
so jim namreč uredili ekološki otok, kamor bi naj ločeno odlagali smeti. Žal pa se 
nekateri ne držijo dosledno tega, čemur je “zadeva” namenjena in odlagališče zelo 
kazi izgled centra vasi. Predlagajo, da bi bil bolj primeren kraj ob Domu vaščanov, 
ki je le nekaj korakov proč in vendarle manj na očeh vsakogar, ki se v vas pripelje.

Lepo preživite praznike, radi prebirajte Hajdinčana, v katerem si prizadevamo, 
da bi z Vašo pomočjo obudili dogodke iz preteklosti, ki nas naj vodijo v boljšo pri
hodnost. In naslednje leto pridite tudi tisti, ki letos niste mogli! Nasvidenje!

Silva Brodnjak

Letošnji naj starejši udeleženec prihaja iz Zg. Hajdine. Ima 88 let\ se korajžno drži, 
je dobre volje, dokaj neodvisen in trdoživ. Kdo je to?

Mladi Hajdinčanipoznajo vasico
Na letošnjih prireditvah v počastitev 2. občinskega 

praznika so vsakič dodobra ogreli dlani fantje, ki so šele 
pred kratkim preizkusili, kako zvenijo njihovi instrumenti, 
če zaigrajo skupaj. Trije od njih, pozavnist Tom Hajšek 
(študent klavirja na Akademiji za glasbo v Ljubljani), njegov 
mlajši brat klarinetist Gregor (dijak 3. letnika ptujske gim
nazije) in trobentač Matija Švagan (prav tako gimnazijec, le 
leto mlajši) igrajo pod profesionalno taktirko dirigenta v 
Talumovi godbi na pihala. Marka Cartla (dijaka 3. letnika 
Strojne kmetijske šole v Mariboru) najbolj uboga klavirska 
harmonika. Duša skupine je najstarejši mladinec med 
njimi, Danilo Jeza, trobentač, kitarist in še kaj, ki je igral tudi

Mladi Hajdinčani. Foto: 2M

v ansamblu Alfija Nipiča. Piko na i da k instrumentalni 
izvedbi pesmi vedno bolj moško odmevajoči glas mladega 
dijaka solo petja, gimnazijca Uroša Sagadina.

Vsi, ki smo jih slišali igrati in peti, smo prepričani, da je 
pred njimi lahko uspešna skupna glasbena pot, če jim bodo 
le njihovi interesi, pa tudi šolske in študijske obveznosti 
omogočale, da bodo imeli dovolj možnosti za vaje in 
nastope.

S. Brodnjak

Za tiste, ki jim je v ušesih ostala melodija, objavljamo 
besedilo pesmi, ki jo je napisala Frančka Cartl, 
uglasbil pa Danilo Jeza.

POZNAM JAZ VASICO
Poznam jaz vasico, kjer dom moj stoji,
Hajdina se ji pravi, 
svoj praznik slavi.
Poznana že vrsto, vrsto je let, 
z mitreji posejana - zgodovinskih je ved.
Na hribčku tam cerkev bela stoji, 
svet' Martin jo varje, dobroto deli.
In tukaj prijazno ljudstvo živi, 
dela, se trudi, da rod preživi.
Zdaj vem, da res velik, velik je svet, 
na mlade tam čaka veliko pregreh, 
želim si takrat, da k tebi nazaj, 
se vrnem Hajdina, ti rojstni moj kraj.



Športne prireditve 
ob 2. prazniku občine Hajdina

Športna zveza Hajdina je (v sodelovanju s posameznimi 
športnimi društvi in klubom iz občine) tudi letos orga
nizirala določene športne prireditve, in sicer v tenisu, 
namiznem tenisu, malem nogometu in letos prvič tudi v 
panogi, ki se v naši občini šele razvija, to je golfu. Prireditve 
so bile dobro pripravljene, mogoče nas skrbi le nekoliko 
majhna udeležba na nekaterih turnirjih.

Turnir v namiznem tenisu se je odvijal v soboto, 28. 
oktobra 2000, v telovadnici OŠ Hajdina. Na njem je sodelo
valo 12 igralcev, organizator pa je bilo ŠD Skorba. Prvo 
mesto je (v odsotnosti prvaka s turnirja ob prvomajskem 
prazniku - Srečka Glodeža) prepričljivo osvojil Rajko 
Cartl, drugi je bil Damjan Mohorko, tretji pa Stanko 
Glažar.

Tenis klub Skorba je v torek, 31. oktobra 2000, vzorno 
organiziral turnir v teniških parih, na katerem je sode
lovalo 8 parov iz občine Hajdina. Največ teniškega znanja je 
prikazala dvojica Srečko Glodež in Viktor Markovič, ki 
je v finalu po zanimivem dvoboju tesno premagala dvojico 
Franc Hazimali in Grega Tkalec.

V sodelovanju z Golf klubom iz Ptuja pa je letos prvič 
potekalo tekmovanje v golfu. V disciplini Texas Scramble 
na 9- luknjah je z 22 neto doseženimi točkami zmagal 
Janko Bedrač, drugi je bil Vilko Gerečnik (18 točk), tret
ja pa je bila Tanja Bedrač (17 točk). Na turnirju je sodelo
valo 9 tekmovalcev iz občine, turnir pa je potekal v 
ponedeljek, 6. novembra 2000.

Na obeh turnirjih v malem nogometu, ki sta bila v telo
vadnici OŠ Hajdina, smo gledali nekatere zanimive dvobo
je. V konkurenci veteranov je prvo mesto prepričljivo osvo
jila ekipa iz Hajdoš, drugi so bili veterani iz Gerečje vasi, 
tretji pa veterani iz Dražencev. V konkurenci članov pa so 
lanskoletni uspeh ponovili igralci iz Skorbe, drugi so bili 
igralci iz Slovenje vasi, tretji pa iz Hajdine. Podrobnejši 
rezultati obeh turnirjev so predstavljeni v nadaljevanju.

Sekretar Športne zveze Hajdina 
Sandi Mertelj

Udeleženci prvega občinskega tekmovanja v golfu
(Foto: M. Brodnjak)

S Triom Lutvigana v praznični konec leta
V petek, 22. decembra, se bo v cerkvi sv. Martina 

s koncertom klasične glasbe predstavil znameniti 
Trio Luvvigana s pevko Norino Radovan. Pripravili 
so bogat program, v katerem bomo prisluhnili delom 
L.v. Beethowna, F. Schuberta, B. Brechta in drugih pri
znanih avtorjev.

Trio ima nekoliko neobičajno ime, ki ga je dobil ob 
praznovanju 850. obletnice omembe mesta Ljubljane v 
pisnih virih. Od ustanovitve naprej, ko se je ta komorna 
skupina prvič predstavila na koncertnem odru, je z 
velikim uspehom gostovala v številnih slovenskih krajih 
in tudi v tujini. Njihovi člani se kot solisti in komorni 
glasbeniki uveljavljajo v številnih drugih zasedbah. Trio 
je izdal dve zgoščenki, na katerih se predstavlja z izvir
nimi skladbami za ta zanimivi sestav.

Za svoje umetniške dosežke je leta 1998 prejel najvišje 
priznanje za glasbeno poustvarjanje v Sloveniji - 
Betettovo nagrado, v letu 2000 pa je opravil obsežno 
turnejo po ZDA, kjer se je predstavil na 15. koncertih in 
si zaslužil odlično kritiko v Washington Postu.

V Triu poleg violončelista Igorja Škerjanca in 
pianista Vladimira Mlinariča kot klarinetist nastopa 
tudi naš rojak Darko Brlck, ki je po diplomi na ljub
ljanski Akademiji za glasbo v razredu prof. Mihe Gunzka 
nadaljeval študij pri prvem klarinetistu berlinske filhar
monije, Aloisu Brandhoferju in pri prof. Kovaczu v 
Gradcu. Med študijem je prejel številne nagrade, med 
drugim študentsko Prešernovo nagrado. Šest let je igral 
v opernem orkestru, nekaj let je bil direktor Opere in 
baleta SNG v Ljubljani, zdaj pa je umetniški direktor 
Festivala Ljubljana.

Na koncertu bomo lahko prisluhnili tudi Norini 
Radovan, vodilni slovenski koloraturni sopranistki,
ki je z velikim uspehom na slovenskem odru nastopala v 
vlogah Gilde, Olimpye, Adele, Zerbinette, Despine in 
drugih. Gostovala je v vseh opernih hišah bivše Jugosla
vije, pa tudi v sosednji Avstriji in na Nizozemskem je 
zelo znana.

Sodelovali bodo tudi mladi glasbeni ustvarjalci iz 
Hajdine.

Občina Hajdina vljudno vabi vse, ki cenijo dobro 
klasično glasbo, da ne zamudijo priložnosti, saj bodo i p 
v petek, 22. decembra, ob 18.00 uri lahko v svoji sredi J[ j 
pozdravili evropsko priznane umetnike. Tovrstno 
glasbeno voščilo je prijazen uvod v letošnje praz
nične trenutke, ki naj vsakomur prinesejo tisto, kar 
si po tihem želi...

Trio Luivigana. (Foto: T. Pinter) S. Brodnjak



Prispevki hajdinskih šolarjev
POPRAVILO TRAKTORJA

Oče je začel popravljati traktor. Zdaj ga ne potrebuje. Na 
polju smo že vse opravili. Komaj sem čakal, da se vrnem iz 
šole. Oče me zelo potrebuje, ker bova skupaj odvila vijake 
in dvignila motor.

Peter Pernat, 2. r.

Želje
Ustvariti željo, ter z njo cilj, 
Ki ga je mogoče doseči. 
Sanjati o želji,
Ta je daleč, nedosegljiva, 
Kot z zlatom posuta 
Zvezda.

OVCA PRI FRIZERJU
Nekega lepega dne se je ovca odločila, da bo odšla k fri

zerju. In res! Ko je prišla do vrat, jih je odprla in šla prosit, 
če jo postrižejo na “nula pet”. Ko je prišla k drugim ovcam, 
so vse zbežale in jo razočarale.

Tomi Štumberger, 2. r.

SKRIVNOSTNA HIŠA
Nekoč je živela v vasi stara ženička. Veliko je bila zunaj na 

svežem zraku. Nekega dne pa je ni bilo več. Ljudje v vasi so 
se zelo ustrašili. Šli so pogledat v hišo. Nekaj je zaropotalo. 
Ustrašili so se, da niso prišli tatovi in jo zvezali in skrili. Počasi 
so odprli vrata sobe. V njej so zagledali bolno ženičko.

Nina Vaupotič, 2. r.

OBISKAL NAS JE GOZDAR
Letos smo pri pouku veliko govorili o gozdovih. Nekega 

dne smo v razred povabili gozdarja Janka Kolobarja. S seboj 
je prinesel nekaj svojih orodij ter kos odrezanega debla. 
Spoznali smo ga tudi po njegovi obleki.

Razložil nam je, kaj so umetni in naravni gozdovi. Nekaj 
nam jih je tudi naštel. Povedal nam je, kje so bili tu gozdovi 
že pred sto leti. Rekel je tudi, če bi vse pustili in ne bi več 
obdelovali zemlje, bi bili tu čez sto let spet gozdovi. Pripo
vedoval nam je o različnih vrstah dreves. Nekaj smo jih že 
poznali. Razložil nam je tudi, kakšna je različnost gozdov in 
dreves in kje rastejo. Pojasnil nam je, za kaj mu služi posa
mezno orodje. Pokazal nam je, kako se drevesa merijo. 
Odgovarjal je tudi na naša vprašanja. Naučil nas je zelo
veliko. Tudi on je bil z nami zelo zadovoljen. Zraven tega 
nam je povedal tudi veliko o živalih in rastlinah.

Bilo je zelo prijetno in poučno. Upam, da nas bo obiskal 
že spomladi, kot nam je obljubil.

Alex Strelec, 4. a r

Prišel je čas okrog božiča
Božični čas je priložnost, da se ljudje srečamo in se pri

bližamo drug drugemu. To je čas, ki nam daje možnost, da 
se med seboj poveselimo. In tako potujemo skozi čar in 
skrivnost božične noči v novo leto, leto 2001. Sebi, sorod
nikom, prijateljem, znancem, pravzaprav vsem želimo vse 
dobro. Zelje? Mnogo jih je... Ob prazničnih radostih pri
sluhnimo iskricam, ki so se zaiskrile v OŠ Hajdina:

Želim si dober učni uspeh in nov računalnik.
Peter Mertelj, 8./9

Jezditi na konju življenja in ga 
Takrat, ko me bo vrgel na tla, 
Ujeti, ter se zavihteti nazaj,
Na sedlo najine skupne 
Prihodnosti.

Tamara Korošec, 8. a

Božič preživljamo v krogu družine, novo leto pa v 
krogu prijateljev. Anja Fridl, 8.b

Želim si, da bi dosegel odličen uspeh.
Jernej Hazimali, 8./9 

Najlepše je pri polnočnicah. Gregor Auer, 8./9
Želim si zdravja, sreče, dobre ocene in mnogo 

ljubezni v družini. Patricija Kiseljak, 8./9
Bilo bi lepo, ko v svetu ne bi bilo vojn in lakote.

Katja Tement, 8.b
Praznike preživljamo tako, da z družino zapojemo 

božično pesem. Marko Drevenšek, 8./9

Božični čas
V naših srcih vzdušje valovi, 
v mnogih očeh sreča se iskri.
Čarobnost pričaral je božični čas, 
najlepše misli prinesel je med nas.
Zakaj sovraštvo, nesrečo bi iskali,
vse lepe poti v tem času bi lahko spoznali.
Poklonimo si misli, veselje in dobroto, 
da bomo spoznali božiča lepoto.

Praznik preživimo v krogu družine, 
prižgimo še svečo, da čarobnost ne mine.
S svojega srca poiščimo želja, 
da prinesejo ljubezen, radost brez gorja.

Katja Merc, 8. a
Moja želja je, da bi mamica srečno prestala 

operacijo. Andrej Mlinarič, 8.a

Leto prišlo je naokrog, 
vsi smo starejši 
in tudi pametnejši.

Adriana Malinger, 8.b 
Želim si, da bi bil sprejet v srednjo šolo.

Marjan Mesareč, 8.a
Doma pred pečjo sedimo in se novega leta vese

limo. Nuša Bedrač, 8./9

V tihem božičnem času 
tiho pogledam v svoje srce... 
polno srce je ljubezni luči,
v njem odmevi stopinj in dlani... 
polno srce je ljubezni luči,
v njem dih je večnosti tih... Majda Korošec

Vseh želja nismo zapisali. Mnoge so ostale tudi 
skrite in neizrečene. Vse, izrečene in neizrečene pa 
imajo skupno jedro - želja po srečnem življenju. Ker 
pa je človek radostno bitje, uspešno premaguje vsak
danje ovire in sprejema, kar mu življenje prinaša.

Majda Korošec



Rezbar Janez Furek 
seje vrnil v OŠ Hajdina

26. 10. 2000 se je učencem in učiteljem Osnovne šole 
Hajdina z zbirko rezbarskih del predstavil nekdanji učenec 
te šole, Hajdošan Janez Furek, ki je izobraževanje nadaljeval 
na Šoli za industrijske strojne tehnike v Mariboru in se leta 
1979 zaposlil v TAM-u. Že v srednji šoli se je navdušil za 
rezbarjenje, intenzivno pa se z njim ukvarja zadnje leto, ko 
je uspešno zaključil tudi I. seminar rezbarstva pri mentorju 
Ivu Goisnikerju. Pred njim je še II. seminar, v katerem bo 
pridobil celotno znanje, ki je potrebno za samostojnega 
rezbarja, za kakršnega ima vse sposobnosti in izjemno željo 
do likovnega izpovedovanja svojega videnja v lesu.

Pričujoča razstava je po izjavi likovne pedagoginje na OŠ 
Hajdina, Romane Kiseljak, primerno dopolnilo pri urah 
likovne vzgoje, ker učencem pomaga pri razkrivanju 
določenih kiparskih in rezbarskih pojmov, ki jih je potreb
no poznati za uspešen začetek dela.

S. B. Foto: M. Brodnjak Z razstave rezbarskih del Janeza Fureka

Hajdošanu ob rob
Ko sem prepisovala spisek gasil

skih funkcionarjev v Hajdošah, sem 
zaradi velike časovne stiske pri tip
kanju vseh, ki so požrtvovalno delali v 
tej organizaciji, nehote zgrešila ime in 
priimek Zvonka Bedrača, mlajšega 
sina neumornega Alojza, ki je šel po 
očetovih stopinjah in je bil več let zelo 
uspešen poveljnik društva. Vljudno se 
mu opravičujem zaradi “računalni
škega škrata”.

Z veseljem ugotavljam, da je bil 
strah o izumiranju pletarstva v Haj
došah morda malo preuranjen. Odziv 
na to trditev je zanimiv, zato vabim 
vse Hajdošane, da mi sporočijo, kdo 
vse še izdeluje pletarske izdelke, bod
isi uporabne bodisi dekorativne. V 
eni izmed prihodnjih številk bomo tej 
obrti posvetili posebno reportažo.

Silva Brodnjak

Jože Zajšek ni 
bral “Hajdošana”

Na dan, ko smo pričeli tiskati pred
zadnjo številko Hajdinčana, ki je vse
boval prilogo o Hajdošah, smo izve
deli, da je zaradi nenadne, usodne 
bolezni umrl Jože Zajšek. Ni mu bilo 
dano, da bi prelistal glasilo, za katere
ga si je, tako, kot vsi ostali člani 
Vaškega odbora prizadeval, da bi vse
bovalo čimveč informacij o njihovi 
vasi.

Spoštovani Jože, tisti, ki bodo 
shranili Hajdinčana, bodo tudi čez 
mnogo let lahko v njem našli zapi
sano in s fotografijami podkrepljeno, 
da ste bili Hajdošan z dušo in srcem, 
ki ni gledal na uro, ko je bilo potrebno 
priskočiti na pomoč. Iskrena hvala za 
vse!

S. Brodnjak

Ob dnevu spomina na mrtve
Ob spominski plošči smo v 

OŠ Hajdina pripravili krajšo 
spominsko slovesnost. Ob re
citacijah in nežnih zvokih 
mladinskega pevskega zbo
ra so se padlim poklonili 
tudi borci občine Hajdina in 
gostje, ki so popestrili ta dan 
s svojim nagovorom, Gmaj- 
narice Jpa so zapele dve 
pesmi. Ze drugo leto je nava
da, da predsednik ZZB po
deli priznanja učencem za 
prizadevno literarno ustvar
janje na to temo. Tako je g. 
Maks Kampi s knjižnimi deli 
nagradil Moniko Cestnik in 
Tamaro Korošec, podžupan 
g. Viktor Markovič je ob kraj
šem razgovoru v prostorih 
šole potrdil naša prizade
vanja ob spomeniku padlih 
borcev in se zavzemal za 
ohranitev teh obeležij.

(S. H.)
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Spominska plošča na OŠ Hajdina
(Foto: M. Brodnjak)

O Jožetu, ki stoji 
prvi z leve proti 
desni med člani 
razširjenega 
Vaškega odbora 
iz Hajdoš, bodo 
govorili še kasnejši 
rodovi, saj je pustil 
sledi svojega dela 
na skoraj vseh 
področjih v vasi.



i “Tudi rojstni kraj je lahko središče sveta ”
Mnogi Hajdinčani, pa tudi sama med njimi, smo se 

zadnjega novembra zvečer spraševali, kdo neki je 
Ivan CIMERMAN, ki nam ga želijo predstaviti na lite
rarnem večeru v Osnovni šola Hajdina, posvečenem 
200-letnici Prešernovega rojstva.

Srečanje so pričeli hajdinski osnovnošolci, ki so gosta 
predstavili v njegovih verzih in aforizmih. Predsednik 
Zveze kulturnih organizacij občine Hajdina Franc Mlakar 
je prebral literarno kritiko, ki jo je o avtorju Ugank- 
Neugnank zapisal Ivo Svetina. Delček tega, kar je o sebi 
povedal sam, sva za Hajdinčana dopolnila še s sproščenim 
pogovorom po zaključku “uradnega dela večera” ob boga
to obloženi mizi, za katero so poskrbele poleg šolskega 
kuharja tudi hajdinske gospodinje. Za uvod pa nekaj misli 
pobudnice srečanja Silvestre Brodnjak, ki je zbranim spre
govorila pred zaključkom:

“Tudi tokratnemu snidenju je botrovalo prijateljstvo. 
Najprej spleteno s Šavrinko Rožano in njenimi pupami 
en ragaconi iz slovenske Istre, hitro za tem s celjsko pesni
co Virginijo Mehle Majerič in preko nje z osrednjim 
obrazom nocojšnjega literarnega druženja, gospodom 
Ivanom Cimermanom. Ker je veselje bolj pristno, če ga 
lahko z nekom množiš, sem nekaj svojih znanstev prepletla 
tudi s članicami Društva žena in deklet občine 
Hajdina, ljudskimi pevkami iz Skorbe in Hajdine pa tudi 
s predstavnicami sorodnih društev v Dražencih, Hajdošah 
in Gerečji vasi. Postajamo vedno bolj prijatelji in manj le 
znanci. Nocoj smo tu za to, da nas za svoje prijatelje sprej
me tudi nekoliko že odstrta lirična, pisateljska, aforistična, 
ugankarska in fotografska duša našega rojaka, ki kljub stal
nemu naslovu v prestolnici in kljub mnogim popotovanjem 
po svetu ne pozablja svojih korenin.

Moji zvedavosti je Ivan Cimerman v več telefonskih sti
kih zadostil z veliko informacijami, ki so v meni oblikovale 
njegovo podobo, le-to pa sem preslikovala vsakomur, za 
kogar vem, da rad seže po dobri slovenski knjigi. 
Ugotavljala sem pa, da večina pozna Milana in Slavka 
Cimermana, nekateri tudi njuno sestro, gospo Vero, o 
najstarejšem, Ivanu, pa so bili dobro poučeni le slavisti in 
knjižničarji.

Pa smo ženske v našem društvu sklenile, da ne bomo le 
kuhale, pekle, vlagale, gojile cvetja, vzgajale otrok in hodile 
na strokovne ekskurzije, ampak bomo nekaj naredile tudi 
za svojo dušo. “Pripravile si bomo literarni večer, na 
katerem se bomo, tako kot z Rožano in Virginijo, spoznale 
tudi z našim rojakom, Ptujčanom Ivanom Cimermanom,” 
smo v program dela zapisale že marca lani. Stvar je zorela in 
dozorela ob pogovoru z ravnateljem Jožetom Lahom in 
učiteljicami na hajdinski šoli, v katero v večini zahajajo otro
ci in vnuki naših članic. Zakaj pa ne bi naredili tako, da bi 
bilo snidenje dvakrat zanimivo? Zakaj se ne bi vsi skupaj po 
200 letih od rojstva velikana pesniške besede doktorja 
Franceta Prešerna nekaj naučili tudi od človeka, ki je kot 
kratkohlačnik nekoč z Vičave gledal čez Dravo na naše vasi 
tostran reke. Zakaj ne bi skupaj spoznali človeka, ki preko 
Slovenske izseljenske matice in njenega časopisa Rodna 
gruda tudi za nas odkriva življenje naših ljudi širom po 
svetu, njim pa posreduje novice o vsem, kar se zanimivega 
dogaja v domovini. Po njegovi zaslugi so Slovenci, razkro
pljeni v tujini, izvedeli tudi za hajdinsko prijateljevanje s 
Savrinskimi pupami en ragaconi na naši prireditivi “Iz 
mošta vino - pridi na Hajdino!”.

Ivan Cimerman v objektiv svojega večnega spremljeval
ca, fotoaparata, lovi obraze srečnih, mnogokrat pa tudi 
žalostne poglede ljudi, s katerimi se je usoda poigrala brez 
njihove volje. Na brezštevilnih diapozitivih in fotografijah 
so pred plazovi pozabe ohranjeni najlepši kraji, pa tudi 
skrivni kotički Slovenije. Beležnice se polnijo z zapisi 
pogovorov in črke pisalnega stroja mnoge noči udarjajo po 
papirju, na katerem se rojevajo, živijo ter umirajo njegovi 
liki in osebnosti.

Iskrena hvala knjižničarki Silvi Hajšek ter kolek
tivu Osnovne šole Hajdina z ravnateljem Jožetom 
Lahom na čelu, v kateri so nekoč tudi mene učili, da “le 
čevlje sodi naj kopitar”, za izjemen posluh za pobude in

ideje, rojene v okolju, iz katerega prihajajo po 
devetletno znanje naši sinovi in hčere!”

V občini Hajdina, pa tudi na osnovni šoli Hajdina 
smo vas, gospod Ivan Cimerman, srečali prvič. 
Kakšen je vaš vtis s tega srečanja?

Ivan Cimerman: “Minilo je že več kot deset let, odkar 
smo imeli prvi zaresni literarni večer na Ptuju s profesorjem 
Albinom Lugaričem in njegovimi gimnazijci. Takrat se mi je 
zazdelo, da rojstni kraj ni nikoli tisti bazen, v katerem bi 
lahko sproščeno in lepo zaplaval, razvil svoje misli...,vedno 
si nekje omejen z nekim strahom, da te tvoji bližnji 
ožigosajo, da so kritični, gledajo na tvoje delo podcenju
joče. Poznamo tisti latinski pregovor, ki pravi, da je največ 
kruha v tujini, vendar se mi zdi, da sem tokrat med 
Hajdinčani doživel prisrčnem, lep in domač večer. Se mi

Kaj neki premišljuje avtor, ko posluša svoje besede iz ust nekoga 
drugega, tokrat celjske pesnice Virginije Mehle Majerič, ki jo 
Hajdinčani že dobro poznamo. Ob lanskem martinovanju nam je 
posvetila in na takratni prireditvi prebrala svojo pesem, ki jo 
objavljamo v tej številki ob obletnici njenega nastopa.

zdi, da se vračam k tem ljudem. Zdaj je torej potrjeno tisto; 
pomembno je, od kod si, kdo si, kaj si in kaj imaš za 
sporočit. Jaz jim to sporočam v mojih pisanjih. Deseto knji
go v tem času tiskam.”

So to Uganke - Vaščanke?
“Da, tak naslov bo nosila knjiga, ki bo v kratki in jasni 

obliki, opremljena z barvnimi fotografijami, otrokom po
vedala, naj imajo radi te kraje, da je lahko tudi tvoj 
rojstni kraj središče sveta, to ni nobeno ceneno 
rodoljubje. Svet je postal res majhen, postal je vas in tudi 
Hajdina, kjer smo tokrat, je prav posebna vas. Sam sem bil 
nekoč vaščan tega sveta in zdaj sem lahko meščan tega 
sveta. Govorim o slovenski zemlji, o našem preprostem 
človeku, o mojih malih velikanih, govorim o tem, da naj 
imajo svoje družine, svoje otroke, svoj svet, sicer pa naj se 
soočijo s svetom. Naj gredo po znanja, ampak s temi znanji 
naj se vrnejo.”

Če vam dobro sledim, lahko razberem, da ste z 
velikim veseljem občanom Hajdine predstavili tudi to, 
kar bo izpod vaših rok izšlo januarja prihodnje leto. 
Novo delo Uganke - Vaščanke so najboljša navezava 
na vaše rodne kraje, na Ptujsko in Dravsko polje... 
Kaj vse boste mladini povedali v novi zbirki?

Ivan Cimerman: “Povedal jim bom to, kar se mi je 
pripetilo v Sobetincih, kjer sem čakal na lastovko, ki je sim
bol izseljenstva, simbol dvodomcev, kakor jaz imenujem 
ljudi z dvema domovinama. Torej, čakal sem jo, da jo po
snamem za mojo knjigo Uganke - Vaščanke, dva dni, tri 
dni... Prišel sem na starem kolesu, ljudje so mi zaupali, las
tovka pa je krožila naokrog in ni hotela dati mladičem svo
jega plena v kljunčke (bilo jih je pet), dokler mi ni prašič 
spodaj spodnesel lestev in sem “čmoknil” v svinjsko blato. 
Šele potem, ko sem dišal tako kot pujski pod mano, mi je 
uspelo narediti čudovit posnetek lastovke. Mislim, da se mi



je takrat nekaj zasvetilo. Četudi bo ta lastovka odšla s celo 
generacijo čez ocean, se ji bom približal doma samo takrat, 
ko bom dišal kot dišijo tisti, ki so tam “doma”; v tem 
primeru pujski in pa tudi ljudje, ki pa živijo od pujskov.”

Uganke - Vaščanke ste povezali s pristnim vaškim 
življenjem. Kako zahtevne pa bodo za mlado bralstvo?

Ivan Cimerman: “Igraje jih bodo reševali. Ta mladina je 
izjemno prebujena. Strokovni del je prispevala prof. Dušica 
Kunaver, ki je iz žive pedagoške prakse zajela mnogo 
podobne snovi in naredila tudi izbor. Kajetan Kovič, pesnik 
visokega kova, mi je priporočil, kako in kaj naj iz te gmote, 
ki sem jo ustvarjal 20 let, izberem. Etnolog, dr. Janez 
Bogataj, pa me kot amaterskega etnologa strokovno dopol
njuje. Jezikovno mi je mnogo pomagala tudi žena Janja, 
doma iz Gorišnice.”

Uganke-Vaščanke so radoznala, vesela vračanja 
v skrivnosti naših večnih domov. Odprite vrata va
nje in najdite več odgovorov nanje, ne le enega! Vra
čajte se v nekdanje domove, pa čeprav z mislijo, pe
smijo, besedo ali z dotikom te naše domače zemlje.

Ivan Cimerman

Precej del ste napisali v vseh teh letih. Otroci vas 
poznajo po knjigi NeUGnANKE, pisali ste aforizme, 
kaj pa ostala vaša dela?

Ivan Cimerman: “Pred dobrim letom sem izdal roman 
Južni povratnik, ki je prva romanizirana pripoved o 
uspešnem Slovencu v Braziliji. Pred leti sta izšli dve prozni 
deli; Zeleni grebeni je prvo, tu pa so še Dvodomci - 
črtice o usodi naših ljudi po svetu. Zdaj imam napisana tri, 
štiri dela; eno od teh posega v znanstveno fantastiko (bilo 
je objavljeno kot podlistek v Večeru), drugo pa je Vaška 
lepotica. Na Japonskem so mi prevedli angleški cikel 
aforizmov iz knjige Bumerangi, ki je izšel leta 1994 in 
japonski prevajalec mi je prevod preprosto poslal. Zame je 
to velik poklon, knjiga pa je sicer prevedena v štiri evropske 
jezike. Omenil bi še zbirko Zadnjih pesmi, imam še 
zbrane vojne spomine, vendar ne vem, če bi to kaka 
založba sprejela, pa še mnoge uganke imam pripravljene, 
izšle pa bodo pod naslovom Iskrivke - Nagajivke. Bodo 
nekakšen priročnik za otroke.”

Slišati je, da ste zaprisežen Štajerc. Torej ste iz 
rojstne Štajerske veliko črpali za svoja literarna dela?

Ivan Cimerman: “Absolutno! Štajerstvu in Štajercem se 
imam zahvalit za svoj temperament, za značaj, za sočnost 
jezika in humornost, velikokrat vitalno, ki nas ne zapusti ob 
hudi uri. Dobro. Včasih smo se “raufali” fantje iz ene in 
druge vasi, ker se ni smelo dvoriti kar tako v sosednji vasi, 
primestni fantje, tudi iz Budine, pa smo bili vedno nekako 
poniževani od meščanov. No, zdaj, ko pa sem se sam 
pomeščanil, pa se mi toži po neki vasi, ki bi bila blizu mesta.

Kako pa se Štajerc s Ptujskega znajde kot urednik 
revije za Slovence po svetu Rodne grude?

Ivan Cimerman: “Zelo širok krog ljudi sem si pridobil 
s svojim humornim načinom in pristopom; rad pojem, rad 
plešem, marsikaj lepega počnem, seveda z veselimi, lepimi, 
inteligentnimi ljudmi. Zmeraj pa so me spraševali: Od kod 
pa si ti doma? Sem rekel: “Ja tam ob Dravi”. Ja, kje pa je to? 
(aha) Pa so že bili na Madžarskem in moja prva služba leta 
1983, ko sem prišel na Slovensko izseljensko matico, je bila 
ravno tam. Mesec dni sem vozil cel avtobus angleško gov
orečih turistov po Sloveniji. Najprej sem jih peljal gledat 
Haloze, Slovenske gorice, na Bori, v Dornavo - v vseh 17 
letih sem si vedno prizadeval, da so se pojavljale slike, član
ki, zapisi, intervjuji iz teh krajev, ki jih je osrednje nov
inarstvo pravzaprav odrivalo z nekakšnim čudnim central
ističnim prizvokom Ljubljančanov, Gorenjcev... Vedno smo 
morali kupovati Večer, da smo videli, kako Štajerska utripa, 
kajti v osrednjih časopisih je bila Štajerska odrinjena. Tudi 
resnice so zdaj korenitejše v lokalnih glasilih; recimo 
Pomurci s svojim Vestnikom izražajo resnico, ki je sorodna 
tej, ki jo objavlja Tednik.”

Lahko že kmalu napoveva novo srečanje na Ptuju 
ali kje v okolici?

Ivan Cimerman: “Rad pridem, kajti led je zdaj prebit. 
Največji dlakocepci in skeptiki niso ravno tvoji najbližji,

čeprav je doma najtežje nastopat. Vedno se bojiš, da boš 
povedal preveč, da bo nekdo užaljen, vendar, kot vidite, lit
eratura ne pozna imen in z veseljem se oglasim kjerkoli; v 
kaki osemletki, najrajši pa v družbi z otroki. Z njimi je 
najlepše, kajti so izjemne osebnosti in jih moraš spoštovati 
kot bolečino. Tudi bolečino je namreč treba spoštovati kot 
srečo in otroka, ki nosi bodoče svetove v sebi. V letih svoje
ga poučevanja sem začel spoštovati otroke, ki jim mi vsilju
jemo svoje norme, svoj svet. Z veseljem pa jim povem, da se 
morajo smejati in vzljubiti svoje življenje.”

Virginija Mehle Majerič
Srečanja s Hajdino

Zlato klasje pšenice, 
zlata trta gorice, 
gnezda visoka dolgonoge ptice, 
in prostrane ravnice...
So klasje poželi, 
grozdje zmleli,
je ptica sreče gnezdo zapustila, 
o ravnica moja mila!
Zajadral list v jeseni v vetru je igrivo, 
sneg je pobelil vas in njivo, 
zapeli spet zvonovi bodo sveti, 
o ravnica, dom prelepi!
Kmalu ples kurentov prebudil bo naravo,
v cvetje ovil dobravo,
zasijala polja bodo zlata,
rodila jagode največje,
v vrhu krošnje domovala ptica sreče.

In ponovno sv. Martin iz mošta pridelal sto bo vin...
Krog se s krogom sklepa,
ista obdobja vsakega leta;
žlahtno vino bo spet vabilo na Hajdino...
Le v srcu nič enako ne ostaja, 
vsakič nova jesen in zima se poraja, 
novo poletje, nova pomlad, 
vsega preživetega sad.
Koliko sreče se lahko v srce zlije,
koliko spoštovanja, občudovanja, ljubezni in prijateljske 
topline...
Kako sreča lahko raste vse do bolečine!
Hvala prijatelji s Hajdine!
Ko vsakič znova vračam se domov, 
s pogledom božam žitne klase, 
trte oddaljene gorice, 
in visoka gnezda dolgonoge ptice...
Slišim le topel šepet srca:
“O moje ravnice....!”

Tekst (delno povzet po Tedniku) 
in fotografija: Tatjana Mohorko

Ivan Cimerman se je za gostoljubnost takoj po 
srečanju oddolžil z naslednjimi besedami, ki 
bodo ostale za vedno zapisane v knjigi spominov:

HAJDINČANOM
Na koncu tega tisočletja, 
ob slutnji snega, 
besede, zvoki,
prihaja dravski fantič z levega brega - 
in vanj strme ljudje, preroki; 
in spet se s svetom krega; 
iti literarni je večer, 
nemir,
drhte besede dečka, ki ne more odrasti,
povsod je kletka,
svet je večna osemletka,
in hoče rasti, rasti, rasti;
ljudem je dal besede - petindvajset črk -
ujetih v srca, knjige
prav do roba, roba, roba...



Športna zveza Hajdina
Športna zveza Hajdina je nepridobitno združenje šport

nih društev in klubov iz občine Hajdina, ki so združeni 
zaradi skupno določenih interesov. To pa so uveljavljanje in 
pospeševanje športne dejavnosti v vseh športnih panogah, 
pridobivanje športnih objektov (gradnja, nakup, najem...) 
in organiziranje različnih tekmovanj na nivoju občine. 
Trenutno je v Športno zvezo Hajdina vključenih 6 športnih 
društev (ŠD Draženci, ŠD Gerečja vas, ŠD Hajdina, ŠD 
Hajdoše, ŠD Skorba in ŠD Slovenja vas) in en klub (Tenis 
klub Skorba).

V nadaljevanju je predstavljen pregled najpomemb
nejših dogodkov v Športni zvezi Hajdina, ki so zaznamovali 
dogajanje v času od nastanka ŠZ pa do danes.

V okviru Odbora za družbene dejavnosti pri občini 
Hajdina je bila v lanskem letu izražena pobuda o športni 
asociaciji, ki bo združevala klube in društva v občini. Tako 
je bil na osnovi te pobude ustanovljen Iniciativni odbor, ki 
je skupaj s predstavniki klubov vodil vse postopke za ura
dno registracijo Športne zveze Hajdina in za ustanovno 
skupščino le-te. Ta je bila 27. avgusta 1999 v posebnih pro
storih Hotela Roškar v Hajdošah. Na njej je bil sprejet Statut 
ŠZ Hajdina, ki je bil podlaga za vpis v Register društev pri 
Upravni enoti in članstvo v Olimpijski komite Slovenije 
(OKS), združenje športnih zvez in drugih institucij.

Ko je bila Zveza formalno pravno urejena, smo prešli na 
dela po posameznih področjih. Tako Zveza sedaj pokriva 
vse segmente športa, in sicer od športa otrok in mla
dine, članskega tekmovalnega športa pa vse do 
športne rekreacije. Formirane so bile tudi posa
mezne komisije (za pravilnike, objekte, rekreacijo, 
šolski šport in priznanja), ki skrbijo za organizacijo 
in realizacijo načrtovanih nalog na svojih področjih.

Prvo leto delovanja je bilo zaznamovano s številnimi 
prireditvami, povezanimi s športno dejavnostjo. Tako smo 
organizirali prireditev “Najuspešnejši športniki leta 1999 
občine Hajdina”, na kateri smo nagradili najuspešnejše 
nogometne ekipe občine po posameznih starostnih kate
gorijah, najboljše na področju šolskega športa, najzaslu
žnejše športne delavce po posameznih športnih društvih in 
nekatere posameznike z določenimi vidnimi rezultati.

V sodelovanju s posameznimi društvi smo v času prvo
majskih praznikov in ob 1. občinskem prazniku organizirali 
športno - rekreativne akcije. Ekipe in posamezniki so se 
pomerili v tenisu, košarki, namiznem tenisu in malem 
nogometu.

Za osnovnošolce, ki imajo redno športno vzgojo, inte
resne dejavnosti in šolska športna tekmovanja, pa smo med 
šolskimi počitnicami organizirali tudi dve poletni šoli. Za 
aktivno izrabo prostega časa smo v sodelovanju s ŠD Haj
dina organizirali Poletno šolo nogometa za selekciji U-10 
in U-12, v katero je bilo vključenih kar 25 otrok. V sodelo
vanju s Tenis klubom Skorba pa smo organizirali še Osnov
ni tečaj šole tenisa na igriščih Goya centra v Hajdošah.

Na tekmovalnem področju je potrebno posebej izposta
viti dobro nastopanje obeh članskih nogometnih ekip, ŠD 
Hajdina in ŠD Gerečja vas v 3- SNL - severna skupina. 
Ekipa NK Hajdina je v sezoni 1999/2000 dosegla celo izvr
stno 4. mesto, kar je vsekakor rezultat, ki ga bo v prihodnje 
zelo težko ponoviti. Dober rezultat je v lanski nogometni 
sezoni dosegla tudi ekipa NK Skorba, ki je prepričljivo 
osvojila 1. mesto v 2. MNL Ptuj in s tem pridobila pravico do 
nastopanja v elitni “A ligi” MNZ Ptuj. Prvo mesto so v lanski 
sezoni osvojili še kadeti ŠD Hajdina in veterani ŠD 
Hajdoše v malem nogometu v okviru lig MNZ Ptuj.

Prezreti pa ne smemo tudi otvoritve novega nogomet
nega igrišča v Skorbi in prireditve ob 25. obletnici 
delovanja ŠD Slovenja vas.

Iz navedenih dejstev lahko z veseljem ugotovimo, da je 
športna dejavnost v novi občini kar zaživela, saj se ob tradi
cionalni panogi - nogometu, zaenkrat le še rekreativno, 
pojavljajo tudi druge športne panoge. Zelo ugodne ocene 
pa beležimo tudi pri primerjanju naše športne dejavnosti s 
športno dejavnostjo v podobno velikih občinah v naši širši 
okolici.

V prihodnosti nas čaka še mnogo dela, najpomembnejša 
naloga pa mora vsekakor biti priprava strategije in vizije 
razvoja športne dejavnosti v naši širši okolici.

Tajnik Športne zveze Hajdina Sandi Mertelj

25 let delovanja Športnega društva Slovenja vas
Letos so športniki v Slovenji vasi proslavili visoki jubilej: 

pred 25. leti je bilo namreč ustanovljeno tamkajšnje šport
no društvo. Njihova prva dejavnost je nogomet in za to 
športno panogo je tudi veliko zanimanje. Imajo tri selekci
je, ki tekmujejo v ligah MNZ Ptuj, aktivna pa je tudi vete
ranska ekipa.

V teh selekcijah igra okrog 80 registriranih igralcev, 
članska selekcija nastopa v 1. ligi MNZ Ptuj vse od leta 
1981. Največji uspeh je ta enajsterica dosegla pred tremi 
leti, ko je bila ekipa po prvem delu tekmovanja na 
drugem mestu, v končnici pa je dosegla četrto mesto. 
V novi tekmovalni sezoni ekipa Slovenje vasi igra 
zelo dobro in si je tako že dva kroga pred koncem 
jesenskega dela prvenstva zagotovila naslov 
jesenskega prvaka v 1. MNL Ptuj.

Ob visokem jubileju so tamkajšnji športni delavci vzorno 
organizirali turnirja v nogometu, in sicer za člane in vete
rane. Turnirjev se je udeležilo pet članskih in tri veteranske 
ekipe s širšega območja nekdanje ptujske občine. Turnir je 
potekal dva dni; v članski konkurenci je zmagala ekipa 
Slovenje vasi, v veteranski konkurenci pa ekipa iz Zlatoličja.

Na osrednji prireditvi ob visokem jubileju so najprej 
podelili pokale najboljšim ekipam v članski in veteranski

Moštvo, za katero navijajo Slovenjevaščani.

konkurenci, nato pa je sledila še podelitev priznanj najza
služnejšim športnim delavcem, ki so v minulih 25. letih za
znamovali razvoj in napredek delovanja v samem društvu. 
Teh ljudi pa seveda ni bilo malo.

Čestitkam ob visokem jubileju, hkrati pa tudi ob osvojitvi 
jesenskega naslova prvaka se pridružuje tudi Športna zveza 
Hajdina.

Tajnik Športne zveze Hajdina Sandi Mertelj



Operativni pregled PGD Hajdina
Povelje “Mirno, nasmeh prosim” je veljalo za gasilce PGD 

Hajdina, ki smo se 5.11.2000 zbrali ob pregledu društev po 
celotnem centru občine Hajdina. Udeležba (kar 60 članov, 
od najmlajših, do veteranov) je bila množična in komisija 
(poveljniki posameznih društev naše občine, občinski 
poveljnik in dva člana iz GZMO Ptuj) je postrojene - uni
formirane in ostale prisotne člane društva pohvalila. Pri 
pregledu osebne opreme, voznega parka in orodišča ni 
bilo pripomb. Edina pripomba v zapisniku - novo nabav
ljeno vozilo MAN 18-254 mora se dobiti nadgradnjo! 
To bo izvedljivo šele, ko bo priteklo dovolj sredstev, saj smo 
se ob nakupu novega, modernega vozila finančno dodobra 
iztrošili.

Spet se je potrdilo pravilo, da je redno servisiranje ter 
vzdrževanje gasilske tehnike in opreme izjemno pomemb
no, saj nikoli ne vemo, kdaj bo potrebno odhiteti na pri
zorišče požara ali nesreče. Gasilci PGD Hajdina se tega 
zavedamo, zato kot najbobši gospodarji skrbimo za 
to, kar nam že dolga desetletja s svojo finančno pod
poro omogočate in zaupate.

Naj bo tudi v letu 2001 enako!

Želimo Vam mirne božično-novoletne praznike in 
mnogo uspehov na vseh področjih skozi vse novo leto!

V imenu vaših gasilcev iz PGD Hajdina 
Frenk Vrbnjak

Tako so 5. 11. 2000 izgledali uniformirani in ostali člani PGD 
Hajdina. (Foto: J. Liponik)

Župnijska karitas
V župniji sv. Martina deluje Karitas že od novem

bra 1992. V začetku smo delovali bolj skromno in le v naši 
župniji, z letom 1994 pa smo se vpisali v Škofijsko Karitas 
kot Župnijska Karitas sv. Martin. Od takrat delujemo v 
slovenski Karitas na škofijski in dekanijski ravni. Dobili smo 
tudi svoj pečat.

Karitas je prostovoljna cerkvena organizacija, ki nima 
nobenega rednega vira sredstev, deluje izključno s 
pomočjo prostovoljnih prispevkov. V letu 1997 smo v 
gospodarskem poslopju na župnijskem dvorišču preuredili

Ob srečanju ostarelih

hlevske prostore, tako da imamo sedaj poleg pisarne še 
velik prostor za skladišče. Redna mesečna srečanja pa 
imamo v veroučnih učilnicah. Enkrat mesečno imamo 
srečanje vse župnijske Karitas dekanij Ptuj - Zavrč, vedno v 
drugi župnijski Karitas. Pri nas je srečanje v mesecu febru
arju. Na njem obravnavamo poleg našega rednega dela tudi 
najbolj pereče probleme, ki jih ni malo. Vsako leto novem
bra, ko je “Teden Karitas”, organiziramo dobrodelni kon
cert na Ptuju. Sredstva, zbrana na koncertu, so namenjena 
najbolj pomoči potrebnim družinam in posameznikom.

Nismo ustanova, ki deli obleko, hrano in denar, samo 
zato, da odpravimo ljudi. Ne, naše poslanstvo je nekaj več - 
človeka razumeti, ga poslušati in mu dati vedeti, da je tudi 
on del naše družbe in zato potreben. Sprejemati znamo 
drugačnost, razumeti ljudi, ki so potisnjeni na stranski tir. 
Nimamo pravice obsojati, naša skrb je, da pomagamo lju
dem v stiski.

Veliko ljudi pride v našo pisarno samo, da se pogovorijo, 
da najdejo pri nas človeka, ki jih zna poslušati, da svojo 
duševno stisko lahko nekomu zaupajo - se nekomu 
potožijo. Ko je človek v stiski zaradi kakršnegakoli vzroka - 
izguba službe, nerazumevanje v družini ali s sosedi, 
socialne stiske, bolezni...

Veliko stvari je, ki ljudi bremenijo, a ne moreš priti z 
njimi na urad, kjer bi jih rešil z obrazci ali potrdili. Tu rabi
mo človeka, ki tolaži in vliva upanje in ki zna razumeti seve
da z odprtim srcem. To je naša Karitas.

Prva naša skrb so starejši in onemogli bolniki.
Vsako leto v poletnih mesecih eno nedeljo namenimo njim. 
Povabi mi jih v našo cerkev, kjer pri sveti maši prejmejo 
zakrament bolniškega maziljenja. Pozdravijo in nagovorijo 
jih vsi trije naši duhovniki. Srečanje potem nadaljujemo v 
veroučnih učilnicah, kjer jih pogostimo in se z njimi pogo
varjamo. Skupaj tudi zapojemo, se poveselimo in veliko le
pega doživimo, saj je potrebno tako malo, da se odpreta 
duša in srce, a hvaležnost za to je neizmerna. Mi pa smo s 
tem bogatejši za spoznanje, da so nam starejši ljudje svetel 
vzglet modrosti in živi vrelec bogatih izkušenj.

Skrbno pa obiskujemo tudi bolnike, ki jih imamo v 
domu upokojencev na Ptuju in jih priložnostno obdarimo. 
Prav tako obiščeta ob prvih petkih vse naše bolnike v 
župniji duhovnika.

Za naše poslanstvo se sodelavci izobražujemo v okviru 
slovenske Karitas. Organizirani so seminarji, študijski 
dnevi, teološka predavanja in duhovni vikendi, kjer je 
poskrbljeno tudi za versko poglobitev in osebno rast. 
Vključujemo se tudi v projekte slovenske in župnjiske 
Karitas, ki tečejo ob elementarnih in drugih nesrečah. 
Sredstva smo zbirali tudi za akcijo STREHA NAD GLAVO 
za povojno obnovo v Bosni in Hercegovini ter pozneje na 
Kosovem, kamor smo poslali tudi obleko.

Vsako leto zbiramo sredstva ob prvem novembru - ENA 
SVEČA IN EN CVET MANJ NA GROB - in jih namenjamo 
pomoči najbolj potrebnim.

Veliko je stisk in potreb. Pomagamo, kolikor moremo po 
najbolšuh poteh in tako se v mozaik dobrote vgradi tudi 
naš kamenček hajdinske Karitas sv. Martina. Za stisko ljudi 
je treba imeti vedno odprte oči in srce, pa naj bo v naši 
župniji ali v širši okolici.

Župnijska Karitas sv. Martin na Hajdini
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Društvo gospodinj Draženci
Zadovoljne in navdušene z 

aktivnostmi v letu 2000, z novimi 
izzivi in velikim optimizmom v 
novo tisočletje

Če začnem z našim sloganom: “Še 
mnogo na vasi potrebno bo storiti, da 
življenje vredno bo živeti,” lahko 
zatrdim, da se trudimo skozi vse leto.

Že v začetku leta so žene in dekleta 
izrazile potrebo in željo za telesno 
aktivnostjo in sprostitvijo in vestno 
obiskovale zimsko rekreacijo na OŠ

Hajdina. Vedno daljši in sončni dnevi 
so nas opozarjali na pripravo zele
njavnega vrta ter sejanje in presajanje 
okenskih rastlin. Tako smo v domači 
dvorani pripravile predavanje na 
temo Vrtne in okenske rastline z g. 
Izidorjem Golobom ter Kmečki 
zelenjavni vrt z go. Martino Bavec in 
v goste povabile še članice ostalih 
društev v občini. Z velikim zaniman
jem smo beležile pomembne infor
macije in navodila za pravilno vzgojo 
cvetic in uspešno vrtnarjenje.

V postnem času smo uživale ob 
kuharskih mojstrovinah g. Vlada Pig- 
narja, ki nas je očaral s pripravo mor
skih in skladkovodnih rib na več nači
nov. V Golobovi kuhinji, kjer nam 
gostoljubna gospodinja Terezija rada 
odstopi njen štedilnik, so bila naša 
popoldanska srečanja zelo plodna.

Z veliko vnemo smo se pripravljale 
na naš največji projekt - razstavo 
“Velika noč po pripovedovanju babic 
in danes”. Zbirale smo stare recepte in 
imena jedi, ki so jih babice spravile v 
velikonočno košaro. Jedi smo spekle 
same, pisanice pobarvale v čebulnih 
olupkih, poiskale stare, skrbno shran
jene prte in prikazale vse skupaj na 
razstavi v domači dvorani. Druga sku

pina se je poigravala z modernim 
okraševanjem pisanic, spekla dana
šnjo potratno potico in dopolnila veli
konočno mizo z današnjimi jedmi. Da 
je razstava bila še popolnejša, smo 
združile prijetno s koristnim in orga
nizirale srečanje članic ob poučnem 
in zanimivem večeru poslikavanja 
pisanic z go. Neno Romih, naše 
“umetniške” izdelke pa pokazale obi
skovalcem razstave. Z velikim obi
skom je bil poplačan naš trud in 
mnogo prostovoljnih ur.

Kljub vsakodnevnim obveznostim 
žene in matere ne pozabimo na 
druženje in spoznavanje naše lepe 
dežele Slovenije. V maju smo se od
pravile na ekskurzijo po Gorenj
ski in si ogledale znane kulturno
zgodovinske spomenike, kot sta Mari
jina cerkev na Brezjah in Prešernova 
rojstna hiša v Vrbi, se sprehodile po 
planotah Golice in občudovale tiso
čero narcis, zaključile pa z ogledom 
Avsenikove galerije in se z novimi 
spoznanji in lepimi občutki vračale 
proti domu.

Naše začrtano delo smo nadaljeva
le s poletno rekreacijo na kolesih.
Vsak četrtek od julija do septembra je 
bilo naše zbirališče pred domom 
vaščanov. Prekolesarile smo vse smeri 
v naši občini Hajdina, se podale do 
Zelene doline pri Leskovcu, Podleh
niškega jezera, pogledale še v vasi 
občine Kidričevo ter obkrožile jez v 
Markovcih in Ptujske toplice. Spozna
nje, da moraš kraje opazovati z dušo 
in srcem, nas je obogatilo.

Z velikim veseljem opravlja človek 
vsako delo, če so ljudje okrog njega 
polni idej in pozitivne energije, in to 
so naše “draženske gopsodinje”. Zato 
smo združile naše želje po ekskurzi

ji v prelepe Benetke z ogledom 
pršutarne na Kobjeglavi ter sirarno 
blizu Nove Gorice. S prijazno vodi
teljico Tamaro iz agencije Sonček smo 
se podale po ozkih beneških ulicah 
čez številne kanale, čez najstarejši 
most Rialto do srca Benetk - Marko
vega trga, si ogledale znamenitosti 
bazilike Sv. Marka, Doževe palače, 
most vzdihljajev, urin stolp in še 
veliko zanimivega. Nazaj smo se 
vračale z val p o reto m.

V mesecu novembru naša občina 
praznuje. Z veseljem smo sprejele 
naloge, s katerimi smo se vsaj delno 
oddolžile za pomoč in podporo. V 
sodelovanju z ostalimi društvi smo 
pripravile razstavo “Jedi skozi čas 
na Hajdini”. Naša miza je predstav
ljala jedi iz današnjih dni. Za glavno 
jed smo izbrale pečeno gos in raco z 
vsemi pripadajočimi prilogami od 
rdečega zelja, mlincev, štrukljev, raz
nih solat, potic, gibanice, drobnega 
peciva do posebej pripravljene torte v 
obliki grba občine. Naše gospodinje 
so se trudile, da so bili vsi izdelki, 
pripravljeni na osnovi domačih re
ceptov, okusni.

Ob koncu meseca smo orga
nizirale v učilnici Kmetijske šole na 
Turniščah srečanje ob spoznavanju 
zeliščnih zdravil in njihovih učinkov 
ter vse čaje tudi poskusile. Ga. Ida 
Obran in ga. Jerica Korpar sta 
namreč poskrbeli za vse bolj uporab
no domačo lekarno.

V Golobovi kuhinji se rade zbere
mo ob peči, ki nas druži z dobro 
gibanico.

Prve dni v decembru smo se spet 
odločile za kuharski tečaj z go. Nado 
Pignar. Ob okusnih receptih smo se 
seznanile s pripravo perutnine in 
prednostmi perutninskega mesa.

Za kvačkanje nas je navdušila ga. 
Helena Pogelšek. Ob svojih moj
strovinah rada pomaga tudi, ko se 
nam kje zatakne.

V teh dneh naše gospodinje ustvar
jajo prelepe okraske za praznične dni, 
s katerimi bi zaključile naša srečanja 
in okrasile božično drevo ter se 
poveselile z našimi najmlajšimi ob pri
hodu dedka Mraza.

Kaj naj rečem na koncu? Naj bodo 
praznični dnevi polni topline in lju
bezni, v novem letu pa največ zdravja, 
sreče in spoštovanja ter še veliko sre
čanj ob takih ali drugačnih prilikah.

Predsednica Zdenka Godec



Za pritegnitev turistov nista dovolj 
gostoljubnost in prijaznost

Tega se članice Društva žena in deklet občine Hajdina 
zelo dobro zavedajo. Turizem na vasi bo v bodoče verjetno 
ena izmed pomembnih nalog naše občine, zato je potreb
no že sedaj misliti na to. Ni dovolj, da znamo dobro skuhati 
in postreči gostu. Ponuditi mu moramo znati tudi čimveč 
informacij o svojem kraju, vsaj nekaj malega vedeti o bogati 
naravni in kulturni dediščini in seveda poznati tudi 
najpomembnejše znamenitosti najstarejšega slovenskega 
mesta. Vse to je bil dovolj tehten razlog za to, da so 
Hajdinčanke (med njimi pa tudi prizadevne Skorblanke, 
nekatere Hajdošanke in Slovenjevaščanlce, ki si želijo skup
nega dela, niso prepričane, da jih je že dovolj za samostojno 
društvo, rade pa priskočijo na pomoč ob vsaki skupni akci
ji) sredi oktobra posvetile nedeljsko popoldne spoznavan
ju svoje preteklosti. Hajdinsko “snaho” Mojco Vomer 
Gojkovič so zaprosile, da jim je iz prve roke predstavila in 
jih tudi popeljala v oba mitreja, na Spodnji Hajdini in na 
Bregu. Po sprehodu čez peš most jih je pričakala 
Draženčanka Milka Lovenjak, ki jih je vodila po ulicah stare
ga mestnega jedra in jih za nekaj časa prestavila v srednji 
vek med grajske zidove ptujskega gradu.

Hajdinčanke tudi pozimi ne mirujejo. Po literarnem 
večeru z Ivanom Cimermanom načrtujejo v sredi januarja 
večer luščenja bučnic. Že sedaj se priporočajo, da se jim

Hajdinčanke na zgodovinski ekskurziji (Foto: M. Brodnjak)

pridružijo vsi, ki znajo kakšno veselo zaigrati, zapeti in tudi 
odrecitirati. Dve vreči bučnic čakata na urne prste, dvorana 
gasilskega doma na Hajdini pa na muzikanta in plesalce. 
Obeta se spet zanimiv, etnološko obarvan večer, ki je 
namenjen vsem občankam in občanom občine Hajdina. 
Do takrat pa vam vse članice društva želijo lepo prazno
vanje in uspešen vstop v novo leto.

S. Brodnjak

Nasvidenje na biserni poroki!
Ko sta si 9- decembra 1950 ob pričah Jožetu Gojčiču in 

Stanku Cebeku obljubila zvestobo do groba, sta vedela le 
to, da se imata kot mladoporočenca zelo rada in da je pred 
njima še vse življenje. Spodnjehajdinčan Jože Zupanič si je 
v hišico sredi vasi pripeljal mlado dvajsetletno Marjeto 
Krajnc, sicer Ptujčanko, ki pa je mladost preživela na 
Turnišču pri Ptuju. Leto kasneje ju je s svojim rojstvom 
osrečila prvorojenka Irena, čez 4 leta pa še druga hči Vlasta. 
Mama Marjeta je kljub končani srednji šoli kmalu po poro
ki ostala doma in skrbela za svoji hčerki, vse tri pa so vsak 
dan težko čakale, da se je iz službe vrnil njihov “družinski 
poglavar”. Družina je odraščala, se povečala, pomladila... 
Vnukom Sabini, Mojci in Emeriku se je pred časom 
pridružila tudi že prva pravnukinja Anja, tako da imata 
zlatoporočenca kar naprej stik z mladim rodom in ostajata 
po duši tudi sama mlada.

Tudi ob zlatem jubileju je bil 9. december v soboto, le da 
so bili svatje tokrat v večini mlajših let, pa tudi priči sta bili 
drugi.

Ženinov nečak Ivo Pahole (prvi z leve) je podpisal “garancijo” za 
svojo teto, zet Jože Leber pa je s podpisom potrdil, da ima tasta, 
kakršnega si lahko vsakdo le želi.

Slavnostni obred zlate poroke sta opravila župan 
Radoslav Simonič in svetnik Franc Cartl, ki sta v zdravici 
obema slavljencema zaželela še mnogo zdravih, srečnih in 
z ljubeznijo kronanih let. Da bo vse skupaj bolj držalo, je 
poskrbel tudi hajdinski župnik, gospod Marijan Fesel. 
Zapeli so bratje Kostanjevci, zaigrali pa Mladi Hajdinčani.

Jubilantoma iskreno želimo, da bi se srečali čez leta na 
biserni poroki!

S. Brodnjak

Tine Lesjak na Hajdini

iil,

Kulturno društvo Valentina Žumra iz Hajdoš je pod 
vodstvom Alfonza Strnada st. v začetku decembra

organiziralo v cerkvi sv. Martina na Hajdini koncert har
monikarja Tineta Lesjaka s pevci s Pohorja. V programu je 
sodeloval tudi amaterski igralec Jurij Vodovnik, ki je na 
humorističen način predstavil trdo življenje pohorskega 
človeka. (Tekst in foto: M.Brodnjak)



M Astronomski tabor mladih občine Hajdina
Nekje v začetku šolskega leta se je skupina mladih iz 

različnih vasi naše občine dogovorila, da ustanovimo 
društvo, ki bo združevalo mlade v naši občini. Poimenovali 
smo ga Društvo Mladi občine Hajdina. Sklicali smo 
ustanovni zbor, na katerem smo sprejeli pravila in izvolili 
vodstvo. Za predsednika društva je bil izvoljen Sebastjan 
Pungračič iz Gerečje vasi, sicer profesor fizike na Šolskem 
centru v Ptuju, blagajnika je Damijan Cebek iz Dražencev, 
sicer zaposlen v Ljubljanski banki, tajnik pa je študent 
ekonomije Tomaž Pravdič iz Hajdoš.

^DRUŠTVO

IjSlaM' eeiiME

Kmalu po ustanovitvi in prijavi društva na Upravni enoti 
smo sklicali sestanek, na katerem smo se zmenili za prvi 
projekt. Tako smo se zadnji teden v novembru mladi naše 
občine zbrali na “astronomskem pikniku”, prišli pa so tudi 
nekateri naši prijatelji iz društev mladih sosednjih občin. 
25. novembra se nas je zbralo 20 mladih, ki smo s sposo

jenim teleskopom opazovali ozvezdja in planete. Zvečer 
smo opazovali Venero, ki jo poznamo kot zvezdo Večer
nico, ponoči pa predvsem planeta Jupiter in Saturn, ki sta v 
tem času v najugodnejši legi za opazovanje. Tako smo videli 
tudi za nas najzanimivejše Saturnove prstane, pa tudi štiri 
Jupitrove lune. Luna se na žalost ni videla, saj je bil ščip. 
Zvečer smo imeli možnost videti tudi Uran in Neptun, ki pa 
sta izgledala kot zvezdi. Glede na uspešnost dneva bo 
“astronomski piknik” postal tradicionalen, le raztegnili ga 
bomo še morda na več dni v obliki tabora.

V Društvu Mladi občine Hajdina pripravljamo še nekaj 
projektov in vabimo vse mlade od l4 do 30 let, da se 
nam pridružijo in tako poskušajo po svoje prispevati 
pri druženju mladih naše občine. Za vse informacije so 
vam na voljo: 04 121 6765 ali 02 796 44 31 (Sebastijan); 
02 783 09 41 ali 04 172 88 57 (Tomaž); 041 969 459 ali 
02 781 18 71 (Damijan).

V času praznikov želimo vsem občanom občine Hajdina 
vesele in lepe božične praznike ter zadovoljno in uspešno 
novo leto.

Sebastijan Pungračič, predsednik društva

Na vrhu moje domovine
Tako kot mnogi Slovenci smo se tudi Hajdinčani odločili, 

da priplezamo na našo najvišjo goro - na Triglav v Julijskih 
Alpah.

V četrtek, 3- avgusta, smo “zarana” krenili iz Zg. Hajdine. 
Zbralo se nas je 17. Z nami so bile družine Hasemali in 
Markež iz Zg. Hajdine, Zupanič iz Sp. Hajdine, Sok in Firbas 
iz Moškanjcev ter avtor zapisa kot posameznik.

Naša planinska pot se je začela nad Bohinjskim jezerom, 
nadaljevali smo mimo Triglavskih jezer in koče na

Bili smo na Triglavu. (Foto: V. Markovič)

Prehodavcih do koče na Doliču, kjer smo prespali. V petek 
smo zaradi slabih vremenskih razmer (dež in veter) 
namesto na Triglav nadaljevali pot do Doma Planika pod 
Triglavom (2.408 m). Ker se je vreme še poslabšalo, smo se 
odločili za povratek.

Ponovni vzpon smo opravili v nedeljo in v ponedeljek, 
10. in 11. septembra. Namesto družine Zupanič sta se nam 
pridružila dva člana iz Maribora. Bilo nas je 15.

S Pokljuke smo še v temi krenili proti našemu očaku. Ob 
čudovitem sončnem vremenu smo najprej dosegli Triglav
ski dom na Kredarici (2.515 m), nato po počitku nadaljevali 
pot na mali Triglav (2.725 m) in se na koncu zmagovito raz
gledali z 2.864 m visokega vrha domovine - Triglava.

V ponedeljek smo krenili nazaj v dolino do naših avto
mobilov. Ko sem se odločali za vzpon na Triglav, sem želel

kot fotograf amater narediti čim več posnetkov, ki nas bodo 
spominjali na to nepozabno doživetje. Zanimivosti, ki smo 
jih doživeli med obema vzponoma, sem v zahvalo vodniku 
in v čast našemu očaku Triglavu predstavil na razstavi ob 2. 
občinskem prazniku v dvorani Kulturno-prosvetnega 
društva Hajdina.

Viktor Markovič

Pluženje
ZADOLŽITVE ZA PLUŽENJE SNEGA 
V OBČINI HAJDINA 2000/2001
DRAŽENCI
Ivo RAJH, Draženci 24
telefon doma 781-43-01 041 331 931
gostilna 781-13-51
GEREČJA VAS:
Janko KISELJAK, Gerečja vas 46
telefon doma 796-02-17 031 522 317
služba 450-13-291
HAJDOŠE, SKORBA, SLOVENJA VAS:
Franc VRATIČ, Skorba 3 
telefon doma 782-96-21 
SP. HAJDINA:
Jože KIRBIŠ, Zg. Hajdina 71
telefon doma 781-05-81 041 326 934
ZG. HAJDINA:
Marjan OGRIZEK, Zg. Hajdina 52
telefon doma 781-34-61 041 730 816
SKORBA
Janko LELJAK, Skorba 32/a 
telefon doma 783-21-4l

OPOMBA
Ceste se plužijo, ko zapade 10 cm snega.
Plužijo se samo javne ceste, javne poti in javne 

površine pred društvenimi domovi.
Zasebne poti, služnostne poti in druge zasebne 

površine se ne plužijo na stroške občine.
Zasebniki se lahko za pluženje takšnih površin 

dogovorijo z zadolženimi za pluženje po posa
meznih naseljih. Občinska uprava



Stranke ob novem letu

SDS
OO SDS Hajdina

Vsem občanom in občankam občine Hajdina, še pose
bej pa članom in simpatizerjem naše stranke, želimo srečne 
ter vesele božične in novoletne praznike!

Istočasno se vsem zahvaljujemo za oddane glasove naši 
stranki oz. našemu kandidatu na državnozborskih volitvah 
dne 15.10.2000.

IO OO SDS Hajdina

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE

Ob življenjskih in časovnih prelomnicah delamo obra
čune in usmerjamo pogled v prihodnost. Ko se boste ozi
rali nazaj, bodite prizanesljivi do leta, v katerega smo 
vstopali z velikimi pričakovanji. In ko boste pogledovali v 
prihodnost, se pustite presenetiti in sprejmite vsak najlepši 
trenutek, ki ga lahko ponudi prihajajoče leto 2001.

Želimo vam ljubezni in prijateljstva, velikih priložnosti in 
zvrhano mero izpolnjenih skritih želja. Naj bo letos božič 
pravljičen in leto, ki je pred nami, najboljše doslej.

IO OO LDS Hajdina

DeSUS
DeSUS
Občinski odbor stranke upokojencev Hajdina

M Si
Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka

Nova Slovenija 
Krščanska ljudska stranka 
Občinski odbor Hajdina

V življenju narodov in držav nastopajo trenutki, ko si 
morajo kulturne in politične sile izoblikovati nove, lastne 
ustanove, da lahko uresničijo svoje poslanstvo.

Na političnem prostoru se je pokazala praznina, zato se 
je dr. Andrej Bajuk s somišljeniki odločil, da ustanovi novo 
politično stranko, stranko desne sredine.

Na pobudo nekaterih občanov občine Hajdina smo 
imenovali iniciativni odbor za ustanovitev občinskega od
bora Nova Slovenija - Krščanska ljudska stranka.

Ta odbor je sklical ustanovni zbor dne 20. septembra 
2000. Žal udeležba na zboru ni bila taka, kot smo pričako
vali. Na tem zboru je bil izvoljen občinski odbor. Zadal si je 
nalogo, da povabi v stranko vsakogar, ki si želi, da bi v naši 
lepi Sloveniji zavladala prava demokracija in mu krščanske 
vrednote niso tuje, saj živimo pretežno v katoliškem svetu. 
Če ste se našli v tem kontekstu, se nam pridružite, veseli vas 
bomo. Pokličite 781-0631 in obiskali vas bomo.

Smo v mesecu decembru, v mesecu pričakovanj in vesel
ja. Želimo vam vesele božične praznike, obilo blagoslova in 
miru v novem tisočletju. V novem letu 2001 pa mnogo 
uspehov in osebne sreče.

Predsednik Jože Kmetec

SLS * SKD
Slovenska ljudska stranka

Spoštovane občanke in občani, stranka DeSUS je aktivna 
v občini Hajdina že nekaj časa. Pri občinskih volitvah smo 
bili prisotni na vseh voliščih in tudi uspeli dobiti svojega 
predstavnika za Občinski svet. Kot svetnik se redno 
udeležujem vseh sej, ki so sklicane, in aktivno sodelujem 
pri sprejemanju raznih aktov in odlokov.

Udeležujem se tudi kulturnih in drugih prireditev, če mi 
le dopušča čas.

Kot svetnik in občan ugotavljam, da je razvoj naših krajev 
neprimerno boljši kot takrat, ko smo bili pod občino Ptuj. V 
to sem bil vedno prepričan, in upam, da so v to prepričani 
tudi drugače misleči občani. Rezultati na posameznih 
področjih to tudi kažejo. Ne bom našteval, kaj vse se je reali
ziralo in je v teku in kaj se še bo. To prepuščam vam. Nam 
v stranki je v zadovoljstvo, da bo vse tisto, kar smo obljubili 
v predvolilni kampanji, tudi uresničeno. To pomeni, da smo 
ljudje z izkušnjami, ki vedo, kaj je možno in kaj ne.

Verjetno vsi dobro veste, da smo na volitvah za državni 
zbor aosegli več kot 5% prisotnost in s tem pravico do štirih 
poslancev, ki nas bodo zastopali v parlamentu. Žal pa v 
našem volilnem okraju s svojim predstavnikom nismo 
uspeli, čeravno je edino stranka DeSUS imela svojega kan
didata. Tukaj se velja zamisliti, kako slabo se zavedamo kot 
občani, kaj pomeni za občino poslanec v državnem zboru. 
Lep primer sta občini Destrnik in Gorišnica, ki sta v teh 
prizadevanjih uspeli že drugič. Zato vam, drage občanke in 
občani, dajem v razmislek, kaj je bolje - imeti svojega pred
stavnika v državnem zboru oziroma biti strogi pristaš svoje 
stranke. Stari pregovor namreč pravi - “Vedno je sit tisti, ki 
je pri koritu”, žal je zdaj prepozno.

Spoštovane občanke in občani, v imenu stranke DeSUS 
in v svojem lastnem imenu Vam želim srečno in uspešno 
novo leto 2001.

Predsednik odbora, Karl Fridl

ZA LEPŠO PRIHODNOST

Minilo je dve leti od ustanovitve občine Hajdina in v tem 
času se je na našem območju veliko zgodilo. Prav po zaslu
gi Slovenske ljudske stranke smo dobili svojo občino, v 
kateri lahko sedaj bistveno lažje uresničujemo svoje in 
skupne cilje.

V prvih dveh letih delovanja občine imamo kaj pokazati in 
mislim, da je sedaj tudi največjim skeptikom jasno, da imamo 
kot podeželje popolnoma drugačne interese kot mesto.

V letošnjem letu je prišlo do uspešne združitve med 
Slovensko ljudsko stranko in Slovenskimi krščanskimi 
demokrati v novo SLS + SKD Slovensko ljudsko stranko, ki 
ima župana in pet svetnikov v Občinskem svetu. Seveda 
čast, ki so nam jo izkazali volivci, pomeni tudi veliko odgo
vornost za dobro delo.

S socialdemokrati, s katerimi smo v koaliciji, uspešno 
sodelujemo, pa tudi z drugimi člani Občinskega sveta se 
dobro razumemo.

Tudi v bodoče se bomo zavzemali za pošteno in čim 
boljše delovanje občine v interesu vseh občanov. V stranki 
zagovarjamo enakomeren razvoj vseh sedmih vasi. Ob usta
novitvi občine so se ustanovila mnoga kulturna društva, 
aktivi podeželskih žena, še z večjim elanom so zaživela gasil
ska društva, ponosni pa smo tudi na uspehe športnikov na 
našem območju. Veliko se je v teh dveh letih naredilo tudi na 
področju infrastrukture. Seveda ni dovolj denarja za vse želje 
in interese, je ga pa toliko, da lahko vsem omogočimo pogo
je za delovanje. Želja občanov Občinskega odbora SLS + SKD 
je, da ustvarimo občino, na katero bomo lahko vsi ponosni.

SLS + SKD Slovenska ljudska stranka Občinski odbor 
Hajdina želi vsem občanom blagoslovljene božične 
praznike ter čimveč notranjega miru, sreče in zdravja v 
vaših družinah.

Ivan Brodnjak



Spomladanska obdelava tal
Apnenje tal

Letošnja dolga in topla jesen je povzročila intenzivno 
rast ozimin in kmetovalci se sprašujejo, kaj pomeni rurae- 
nenje, na nekaterih zemljiščih pa celo propadanje ječmena. 
Poglavitni razlog, da se to dogaja, so prekisla tla.

Apnenje tal je nujen ukrep, ki lahko odločilno vpliva na 
rodovitnost kislih tal, s tem pa tudi na ekonomično pride
lovanje poljščin. Apnenje ima več namenov, in sicer:
- razkisanje tal,
- vnos kalcija v tla,
- izboljšanje fizikalno kemičnih lastnosti,
- pospešitev procesov razgradnje organske snovi
- hitrejše sproščanje hranil iz humusa, kar vse ima za 

posledico izboljšanje rodovitnosti tal.
V Sloveniji je veliko tal kislih, njihovo kislost pa še 

povečujemo z uporabo mineralnih gnojil, kot so amonijev 
sulfat, urea, KAN in NPK. Rastline, ki rastejo na kislih tleh, v 
začetnih fazah razvoja slabo rastejo in kažejo značilno 
rdečkasto barvo kot posledico pomanjkanja fosforja, kljub 
temu da je gnojenje s fosforjem opravljeno, oziroma nam 
analiza pokaže, da je v tleh tega elementa dovolj.

Po apnenju se poveča dostopnost fosforja in milkroele- 
mentov rastlinam, povečuje pa se tudi sproščanje dušika iz 
organske snovi ter vezava zračnega dušika pri stročnicah.

Nevarnosti:
Kot je že bilo omenjeno, Ca zvišuje PH vrednost 

tal. Apnenje bazičnih tal je lahko za zemljišča škodlji
vo, prav tako kot prekisla tla, ker blokira dostopnost 
nekaterih elementov rastlinam. Na Dravskem polju 
je predvsem spodnja dravska terasa (ob Dravi) slabo 
kisla ali celo bazična, apnenje takšnih tal pa je škod
ljivo, zato je nujno pred apnenjem opraviti analizo.

Kalcij je pomemben element tudi kot hranilo, je pa pre
cej podvržen izpiranju. Na lažjih tleh z veliko padavin se 
letno izpere tudi do 800 kg CaO /ha.

Kulturne rastline porabijo naslednje količine CaO/ha.
pšenica 18 kg
ječmen 26 kg
krompir 40 kg
sladkorna pesa 80 kg
oljna ogrščica 120 kg
Najbolj zahtevne za kisla tla in pomanjkanje kalcija v tleh

so sladkorna, rdeča in krmna pesa, ječmen, lucerna pšenica 
in kapusnice. V poskusih na močno kislih tleh pri ječmenu je 
bilo ugotovljeno, da se je pridelek povečal za približno 2000 
kg/ha, če smo dodali lOt karbonatacijskega mulja na ha.

Apnenja pa ne priporočamo le neposredno pred sajen
jem krompirja ter setvijo rži ali tritikale, ki najbolje 
prenašajo kisla tla.

Da lahko resnično strokovno apnimo, moramo imeti 
analizo tal, ki nam poleg PH vrednosti pove tudi založenost 
s Ca ter drugimi hranili. Za različna tla veljajo različne opti
malne vrednosti PH, ki so odvisne od teksture tal in vseb
nosti humusa.

Optimalni PH
težka glinasta in ilovnata tla 
peščeno ilovnata tla 6,5
ilovnati pesek 6
lažja peščena tla 5,5-6
V kolikor so vrednosti nižje, je smiselno izvajati apnenje. 

Odmerek gnojila za apnenje je odvisen od vrste materiala 
ki ga uporabljamo. Najbolje je, da tla apnimo v večletnih in 
manjših odmerkih največ 1, 5 do 2,5 t čistega CaO/ha.

S čim apnimo?
1. Karbonatacijski mulj nastane pri predelavi sladkorne 

pese. Ena tona mulja vsebuje 280 kg CaO, 3 kg dušika, 7 kg 
fosforja, 2 kg kalija in 15 kg magnezija. Zaradi vsestranskega 
učinka na rodovitnost tal ter ugodne cene mu dajemo pred
nost pred ostalimi materiali za apnenje. Nanašamo ga s 
trosilci za hlevski gnoj. Na močno kislih tleh ga lahko upora
bimo brez škode 10 do 15 t/ha.

2. Mleti apnenec vsebuje okrog 50% kalcijevega karbo
nata, delovanje pa je odvisno od tega, kako drobno je mate
rial zmlet.

3. Dolomitna moka vsebuje 30% CaO in 20% MgO. Delo
vanje je počasnejše, je pa zanimiva za tla, kjer primanjkuje 
tudi magnezija.

4. Dehidrirano apno vsebuje 70% CaO. Zaradi praškaste 
strukture ima zelo hitro delovanje, naenkrat pa ga lahko 
trosimo največ 3000 kg/ha.

Čas apnenja:
Najprimernejši čas je poletje po žetvi ozimin, ko so tla 

dovolj nosilna, da se lahko večji odmerki apna potrosijo po 
njivah. Ta čas trošenja je najprimernejši za pridelovanje 
sladkorne pese in vrtnin, ki najpogosteje pridejo v kolobar 
za sirnimi žiti. V tem primeru imamo dovolj časa za raz- 
pleveljenje površine za apnemnje ali morebitno zeleno 
gnojenje, ki izboljša rodovitnost tal.

Za koruzo krompir in druge poljščine gnojimo jeseni po 
spravilu pridelka, pri tem pa se moramo izogibati apnenja 
skupaj z osnovnim gnojenjem zaradi antagonizma med 
kalcijem in kalijem. Najmanj primerno je apnenje nepo
sredno pred setvijo, ker poslabšuje vznik.

O pomembnosti apnenja na osnovi analize so se prepri
čali že številni uspešni poljedelci, ki so z minimalnimi 
stroški za več let bistveno izboljšali rodovitnost svojih zem
ljišč. Za učinkovito izboljšanje rodovitnosti moramo dati 
zemlji le tiste snovi oziroma elemente, ki jih v tleh najbolj 
primanjkuje.

Kmetijsko svetovalna služba OZVŽ PTUJ:
Brodnjak Ivan, ing. agr.

V hvaležen spomin
Umrli od 19. 10. 2000 do 12. 12. 2000
-Jože ZAJŠEK, Hajdoše 60/a 
— Ivan KISELJAK, Gerečja vas 107

HAJDINČAN je glasilo Občinskega sveta občine 
Hajdina. Odgovorna in tehnična urednica: Silvestra 
Brodnjak. Uredniški odbor: Andreja Drevenšek, Tatjana 
Mohorko, Valerija Šamprl, Metka Vidovič. Lektoriranje: 
Silva Hajšek. Oblikovanje in tisk: Ptujska tiskarna, d.o.o., 
Zagrebška cesta 46a, 2250 Ptuj, telefon: 062 788 02 10. 
Naslov uredništva: Občina Hajdina, Zgornja Hajdina 45, 
2288 Hajdina, telefon: 062 788 30 30, fax: 062 788 30 31. 
Glasilo občine Hajdina je vpisano v evidenco javnih 
glasil, ki jo vodi Ministrstvo za kulturo RS pod zaporedno 
številko 1639. Na osnovi 25. člena Zakona o davku na 
dodano vrednost, Uradni list RS št. 89/98, je glasilo 
Hajdinčan uvrščeno med proizvode, od katerih se 
obračunava in plačuje 8% davek.
Fotografija na naslovnici: Ivan Cimerman.
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Ob Dravi 3«, 2250 Ptuj 
Tel. : 02/788-00-10, faks: 02/788-00-20 

E-mail: petlja@petlja.si
• PE VELEPRODAJA

Slovenja vas 76, Hajdino, tel.: 02/788-00-34, faks: 02/788-00-35

A Prodajni (enter PETOVIA
Ob Dravi 3a, Ptuj, tel.: 02/788-00-23
-oddelek papirnice, tel.: 02/788-00-25, faks: 02/788-00-26

Nakupni center PANORAMA
Špindlerjeva ul. 3, Ptuj, tel.: 02/747-00-40

S Gastronom C&C
Špindlerjeva ul. 3, Ptuj, tel.: 02/747-00-41, faks: 02/747-00-43

■ Market SOLID
Dornava 81 c, Dornava, tel.: 02/755-48-31

• Market STOTIN
Hardek 17a, Ormož, tel.: 02/740-15-38

• Market CENTER
Kraigherjevo 19a, Lenart v Slovenskih goricah 
tel.: 02/729-02-40, foks: 02/729-02-41

Zlatarstvo

€MIL OGRIZ6K s.P.

Jadranska 6, 2250 PTUJ 
Tel. 062 771 69 51

"i-fff r-r.

•X‘MX I C Z I \> ^
V Sl 0X1 > II VASI 511; -
014 CI S l I NIAKIISOK KI l rl
tel.: 02 788 56 00
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- IZDELAVA MANSARD
- SPUŠČENIH STROPOV
- PREDELNIH STEN
- SUHI ESTRIHI

SPUŠČENI STROPO VI 

Okno, vrolo in zimski vrtovi

FINSTRflL
Trgovina in storitve SOIlTOS
Bojan Stumberger s.p.
Zg. Hajdina 157, 2251 PTUJ,
Telefon: 02 788 31 10, Fax: 02 788 31 11, GSM: 041 675 972

7Sm 2M
Miran PODHOSTNIK s.p.

Zg. Hajdina 10, 2288 Hajdina, Telefon: 02 788 30 80

Sedaj je pravi trenutek, da začnete razmišljati 
o svoji prihodnosti, ki naj bo v letu 2001 zdrava, 
varna, mirna, uspešna in srečna. Dovolite, da Vam 
pri tem pomagamo, saj smo zavarovalni posrednik 
za vse vrste zavarovanj. SvJ

HOLC IN LOVERT

Zavarovalnice Maribor, 
Zavarovalne družbe Prima in 
Zavarovalnice Triglav,

Obiskal Vas bo naš zastopnik 
Pokličite tel.: 02 782 019I, 
GSM: 040 258 369

ZAVAROVALNA AGENCIJA d.o.o. 
2000 Maribor, Pajkova 9, tel./fax: 02 320 34 46

„ PRIMOŽ BRODNJAK

Uporabite e-mail: primozbrodnjak@holmail.com ZAVAROVANJE JE SREČA V NESREČI VB
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Podjetje za investicijsko dejavnost 
trgovino in storitve

Prešernova 30, 2250 PTUJ
Telefon: 02 787 91 00

Fax: 02 787 91 11
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